
ACTA  DE  LA SESSIÓ  PLENÀRIA ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA VINT-I-QUATRE DE
NOVEMBRE DE DOS MIL CATORZE 

A la vila de Roses  (Girona), el 24 de novembre de dos mil catorze.

Quan són les 20:10  hores es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència
de la senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de  la  corporació, el ple de
l’Ajuntament  a l’objecte de celebrar sessió ordinària d’acord amb la convocatòria  que s’ha
repartit. 

Són presents en el moment de començar la sessió:
Sr. Carles Pàramo i Ponsetí Primer tinent d'alcalde
Sr. Manel Escobar Yegua Segon tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Ripoll i Cayuela Tercer tinent d’alcalde
Sr. Ángel Tarrero González Quart tinent d’alcalde
Sr. Marc Danés i Zurdo Cinquè tinent d’alcalde
Sr. Josep Ma. Mas Blanch i Ponce Sisè tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Useros i Moyano Setè tinent d’alcalde
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Regidor
Sra. Anna Jorquera i Navarro Regidora
Sr. Ambrosio Martínez i Olivares Regidor
Sr. Carlos López Expósito Regidor
Sr. Jesús Minguez Castanheira Regidor
Sr. Francesc Giner i Ballesta Regidor
Sra. Ma. Àngels Arjona Crusellas Regidora
Sr. David Beltran Blanco Regidor
Sr. Jordi Fernandez Jaimez Regidor
Sr. Carles Ferrer Casademont Regidor
Sra. Francisca Guijarro Muñoz Regidora

S'incorporen a la sessió
Sra. Pilar Piñeiro Martínez Regidora, en el segon punt de l'ordre del 
dia.

Són absents havent excusat la seva absència:
Sra. Francisca Martin Mendoza Regidora

També hi assisteixen:
Senyor Ernest Ruiz Garcia Interventor municipal de la corporació
Senyora Ma. Teresa Sánchez Luna Tècnica en Administració General

Actua de secretari Fco. Luis MUÑOZ CAMEO, secretari general de la corporació.

Un  cop  l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els  afers indicats i es
prenen  els acords que  es detallen.

1



01.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ANTERIOR

-   Sessió ordinària del ple del dia 27 d'octubre de 2014

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, d'acorda aprovar l'acta tal
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

02.- PRESA DE POSSESSIÓ DE LA REGIDORA MARIA PILAR PIÑEIRO MARTÍNEZ DEL
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PROGRÉS MUNICIPAL (PSC-PM)  AMB  MOTIU  DE  LA
RENÚNCIA DEL REGIDOR FRANCISCO MARTINEZ PEREZ

La senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta, presenta la proposta del tenor
literal següent: 

Identificació del document

Presa de possessió de la regidora Maria Pilar Piñeiro Martinez del Grup municipal Socialista-
Progrés Municipal (PSC-PM) amb motiu de la renúncia del regidor Francisco Martinez Perez. 

Antecedents

1. El dia 12 de març de 2014, el senyor Francisco Martinez Perez, regidor del Grup Municipal
Socialista (PSC-PM), va manifestar la seva renúncia al càrrec de regidor de l’Ajuntament
de Roses, mitjançant instància amb RE 3925/2014 i posteriorment se n’informà al ple de la
corporació en sessió ordinària del dia 31 de març de 2014. 

2. El Ple de la corporació el dia 28 de juliol de 2014 va acordar constatar l’existència d’una
vacant  en  la  composició  de  la  corporació  municipal  que  correspon  a  la  candidatura
presentada a la llista del Grup Municipal Socialista a les eleccions locals que van tenir lloc
el 22 de maig de 2011. 

Així mateix es constatà que no quedaven possibles candidats o suplents a nomenar per
cobrir la vacant per completar la corporació municipal als efectes de l’article 182.2 de la Llei
Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Régimen General Electoral. 

3. El dia 13.10.2014 es va trametre a la Junta Electoral Central, proposta de designació de
regidora,  efectuada per  la  senyora  Ma.  Àngels  Cabarrocas i  Sitges,  representant  legal
davant de la Junta Electoral Provincial de Girona, a nom de la senyora Ma. Pilar Piñeiro
Martinez amb la finalitat d’ocupar la plaça de regidora que romà vacant a la corporació.

4. Amb data  11  de  novembre  de  2014,  mitjançant  registre  d’entrada  número  E20143611
vàrem rebre de la Junta Electoral  Central  la credencial  de la nova regidora designada,
senyora María Pilar Piñeiro Martinez, com a regidora del Grup municipal Socialista-Progrés
Municipal (PSC-PM), per haver estat proposada pel Partit dels Socialistes de Catalunya-
Progrés Municipal, d’acord amb la designació a dalt esmentada.
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Fonaments de dret

Primer.  Article  9.4  del  Reial  decret  2568/1986,  de  28  de  novembre,  que  va  aprovar  el
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals.

Segon. Articles 6, 7, 177, 178 i 182 de la Llei orgànica núm. 5/1985, de 9 de juny, del règim
electoral general, que estableixen les causes d’inelegibilitat i d’incompatibilitat per al càrrec de
regidor municipal.

A proposta de l’alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan Cortada, el Ple adopta el següent 

Acord

1. Procedir a la presa de possessió amb la fórmula següent:

“L’alcaldessa llegeix la fórmula legal de jurament o promesa del regidor electe:

ALCALDESSA:

Un cop comprovada la credencial del regidor electe i als efectes de si li afecta alguna de les
causes d'incompatibilitat previstes a la Llei orgànica del règim electoral general, en els seus
articles 202 i 203, o una altra legislació concordant, ho ha de manifestar en aquest moment,
per la qual cosa, a fi de procedir a la presa de possessió, haurà de respondre a les fórmules
següents:

ALCALDESSA:  Està  afectada  per  alguna  de  les  causes  d’inelegibilitat  o  incompatibilitat
sobrevinguda amb posterioritat a la seva designació tal com determinen els articles indicats?

SRA. MARIA PILAR PIÑEIRO MARTINEZ :NO.

ALCALDESSA:  Com que no us afecta cap de les  esmentades,  ara  us  correspon prendre
jurament  del  càrrec,  JUREU O PROMETEU PER  LA VOSTRA CONSCIÈNCIA I  HONOR
COMPLIR  FIDELMENT  LES  OBLIGACIONS  DEL  CÀRREC  DE  REGIDOR  DE
L’AJUNTAMENT DE ROSES, AMB LLEIALTAT AL REI, RESPECTAR I FER RESPECTAR LA
CONSTITUCIÓ I L’ESTATUT D’AUTONOMIA DE CATALUNYA?

SRA. MARIA PILAR PIÑEIRO MARTINEZ: Sí, ho prometo.

ALCALDESSA:  Declara  la  senyora  Ma.  Pilar  Piñeiro  Martinez,  regidora  de  la  corporació
municipal, amb tots els drets i deures que el càrrec comporta”.= Exp. 2332/2011.

El Ple pren constància de la presa de possessió del càrrec de regidora de la senyora Ma. Pilar
Piñeiro Martinez.  

03.- INFORMACIÓ DE L'ALCALDIA
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DADES ESTADÍSTIQUES A 1 D'OCTUBRE DE 2014 
Població total: 19.793 habitants. 
Homes: 9.934 habitants que representen el 50,19% de la població. 
Dones: 9.859 que representen el 49,81 % de la població
3.761 de < 16 anys, que representen el 19 % de la població

ATUR
A 1 d'octubre de 2014: 1.558
A 1 d'octubre de l’any anterior, 2013: 1.584

INCIDÈNCIES DEL GIE (GESTIÓ D'INCIDÈNCIES I ENCÀRRECS)
- Total incidències rebudes: 258
- Incidències desestimades:  12
- Incidències resoltes:193 un 78% de les incidències han estat resoltes
- Incidències a resoldre: 246
- Pendents a resoldre: 53

La majoria dels GIE que s'han resolt corresponen a aigua potable, clavegueram, platges, runes
i neteja d'abocadors. La neteja viària i alguns residus urbans estan resolts en un 90%. 

DECRETS DICTATS DES DE L'ALCALDIA DEL 27 D'OCTUBRE AL 19 DE NOVEMBRE DE 
2014
-  Total de decrets:     277
- Contingut econòmic: 51
- Contingut urbanístic: 57
- Contingut general:   169

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES:
- 21 Reunions de treball
- 2 Consell Executiu PRODER
- 2 Consells Executius PORT 
- 5 Meses de Contractació 
- 4 Gerències d’Urbanisme 
- 4 Juntes de Govern Local
- 1 Junta de Govern Local Extraordinària
- 1 Consell Administració ROSESNET 
- 1 Consell Administració PORT DE ROSES

4



- 1 Junta de Portaveus
- 1 Comissió Informativa
- 1 Comissió Informativa Extraordinària de Pressupostos
- Ple Extraordinari de Pressupostos
- 1 Ple
- 2 Meses generals de Negociació
- 1 Reunió Consorci Alberes-Cap de Creus
- Reunió de voluntaris Fira de la Rosa

REUNIONS DE   TREBALLS FORA DE ROSES
- BCN, Hble. Sr. Josep Ma. Pelegrí, conseller d'Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i 

Medi Natural (PRUG Marí)
- Girona, Patronat de Turisme, empresa PromoArts i alcaldes dels municipis que organitzen 

“Sons del Món”
- Girona, Consell Administració Patronat Turisme

VISITES REBUDES A ROSES

- 15 visites
-  Sra. Dolors Rodríguez, gerent de Ports de la Generatitat de Catalunya

ACTES A ROSES

- Recepció Institut Hug Ponç III de Sort+INS Cap Norfeu
- III Nit de l'Esport
- Missa de Tots Sants
- Presentació temporada 2014-2015 Club Bàsquet Roses
- Signatura conveni amb Creu Roja – Roses- Debat «Bulli 1846»
- Acte de denúncia contra la vulneració del dret a decidir del poble català. 
- Visita «conèixer l'Ajuntament» de l'escola «Montserrat Vayreda».
- Conferència "Les cartes dels presoners de la Pelosa" a càrrec de Queralt Soler.
- Teatre, "La Partida"
- Teatre, Fem òpera a Roses. "L'empresari Angoixat"
- Biblioteca: presentació novel·la "Eufòria" de Xavier Bosch
- X Gala Benèfica MOEBIUS
- Dinar de  jubilació d'en José Martín (Policia Local) i Joan Miquel Hernández (conserge 
escoles)

ACTES FORA DE ROSES
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- BCN, Lliurament Premis EMAS Catalunya 2014
- Figueres, Lliurament premis Fotografia Patrimoni – (Consell Comarcal)
- Vilajuïga, Conferència Impacte Social i Econòmic de "elBulliFoundation"

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ

- Entrevista telefònica New York Times (Bulli)
- Xat Empordà
- Hora de l'alcaldessa amb participació ciutadana
- TV Roses
- Roda de premsa de pressupostos 
- Presentació cartell de Caranaval 2015

TESTIMONI DE CONDOL

- Expressar, en nom de la Corporació, el condol per la mort de Benet Vigo Trulls, Dracma Vila
de Roses 2006 (pioner del cooperativisme a Roses).

FELICITACIONS REBUDES

- Felicitació de la Sra. Boulard a l'Ajuntament per la edició del llibre  "Gent  Gran de Roses III
1923-1927" (s'adjunta escrit).

AGRAÏMENTS

- Agraiment del Sr. Serge Candela per l'ajut rebut, per part de la Policia Local, en caure-li les
claus al contenidor de les escombraries.

El Ple en queda assabentat. 

04.- DONAR COMPTES AL PLE DEL DECRET DE L'ALCALDIA NÚM. 3093/05.11.2014, EN
QUÈ ES RESOLGUÉ PRENDRE CONEIXEMENT DE L'ABANDONAMENT DEL SENYOR
DAVID BELTRAN BLANCO DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

La senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta dóna comptes al ple del decret de
l'alcaldia que llegeix a continuació.

Identificació del document
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Donar comptes de l'abandonament del grup municipal socialista-progrés Municipal (PSC-PM)
del senyor David Beltran Blanco i de la integració a la corporació com a regidor no adscrit.

Antecedents

La senyora Montse Mindan i Cortada, en data del 4 de novembre de 2014 ha dictat la resolució
del tenor literal següent: 

“Antecedents

1. Vist que amb data 27 d'octubre de 2014, RE 16341/2014,  va tenir entrada  una sol·licitud
presentada  i  signada  pel  senyor  David  Beltran  Blanco,  per  tal  de  formalitzar
l’abandonament  voluntari  del  Grup Municipal  Socialista de Catalunya-Progrés Municipal
(PSC-PM) del que en formava part des que en prengué  possessió  en sessió ordinària del
Ple del dia 31 d'octubre de 2013.

2. Vist l’informe de Secretaria de data 3 de novembre de 2014.

Fonaments de dret

Primer.  Article 50 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de
la Llei municipal i de règim local de Catalunya, en relació amb l’article 21.2 de la Llei
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 

Segon.  Article 73.3 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 

Tercer.  Articles 63.2 i 63.3 del Reglament orgànic municipal (ROM), publicat al BOP núm. 242
de 20 de desembre de 2004. 

Quart.    Articles 6 a 22 i 95 del Reglament d’ordenació, funcionament i règim jurídic de  les
entitats locals aprovat pel Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre.  

Cinquè. Sentència TC 30/2012, d’1 de març de 2012. 

Resolució

Per tot això, en virtut de les atribucions que m’han estat legalment conferides,

RESOLC: 

1. Prendre coneixement de l’abandonament del senyor David Beltran Blanco, quedant integrat
dintre de la corporació  com a regidor no adscrit.  

2. Notificar  al  Grup  Municipal  Socialista  de  Catalunya-Progrés  Municipal  (PSC-PM)
l’abandonament d’aquest grup municipal del senyor David Beltran Blanco.

3. Que s’informi al regidor que passa a ser regidor no adscrit a cap grup polític i que segueix
gaudint dels drets i deures propis de tot regidor.
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4. Notificar-ho als  Departaments d’Intervenció i  de Recursos Humans de l’Ajuntament,  als
efectes oportuns. 

5. Donar  compte  al  Ple  de  l’abandonament  del  grup  polític  en  la  primera sessió  que  es
celebri.” =Exp. 2683/2011

Roses, 4 de novembre de 2014.- L’alcaldessa presidenta. Signat: Montse Mindan i Cortada.
Davant meu, El secretari general.Signat: Fco. Luís Muñoz Cameo”.

ESMENA D'UNA ERRADA A PETICIÓ DEL PRIMER TINENT D'ALCALDE

A petició del senyor Carles Pàramo, primer tinent d'alcalde es modifica una errada en la data
de  la  presa  de  possessió.  En  el  punt  número  1  dels  antecedents  on  deia  que  prengué
possessió en sessió ordinària del Ple del dia 31 d'octubre de 2014, ha de dir 31 d'octubre de
2013. 

El ple en queda assabentat. 

05.- MODIFICAR L'HORARI DE CELEBRACIÓ DE LES COMISSIONS INFORMATIVES DEL
PLE

La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta presenta al ple la proposta del tenor literal
següent: 

Identificació del document 

Proposta  d'acord  relativa  a  la  modificació  de  l’horari  de  celebració  de  les  comissions
informatives permanents genèriques del Ple. 

Antecedents

1. Acord de creació i periodicitat de les sessions de les comissions informatives permanents
genèriques del Ple adoptat en sessió extraordinària del ple del dia 28 de juny de 2011.

2. La comissió informativa del dia 17 de novembre de 2014 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

Fonaments de dret

Primer. Article 57, 58 i 100 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

Segon. Article 123 i següents del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les
entitats locals (ROF).

Tercer. Articles 53 i 59 del Reglament orgànic municipal (ROM).
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Proposta de resolució 

A proposta de l'alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan i Cortada, el Ple adopta el següent 

ACORD:

1. Modificar  l’hora  de  les  sessions  ordinàries  de  les  comissions  informatives  permanents
genèriques del Ple, que es duran a terme a les 13:30 hores a partir de dilluns, dia 17 de
novembre de 2014, en comptes de les 20:00 hores que era l’hora establerta.” 

EXPLICACIÓ DE L'ALCALDIA

Sra. Montse Mindan.- Explica que varen parlar en comissió informativa que no modificaven
l'hora dels plens, que, evidentment, continuen essent a les vuit del vespre, amb portes obertes,
perquè pugui haver-hi assistència de públic,  però  les comissions informatives passarien a fer-
se el migdia.

L'alcaldessa diu que passaran a votació, perquè sap que hi ha gent que no li anava gaire bé. 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat:

Vots a favor: Setze (16) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas Blanch,
Sílvia Useros, Juan Manuel Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Carles Pàramo,
Manel Escobar, Àngel Tarrero, Carlos López,  Francisca Guijarro, Jordi Fernandez, Ma Pilar
Piñeiro i Montse Mindan

Vots en contra: Dos (2) Ma. Àngels Arjona i Carles Ferrer.

Abstencions: Dues (2) Jesús Minguez i Francesc Giner.

 L'alcaldessa aclareix que aquest punt es va comentar en Junta de Portaveus i va ser aprovat
en Junta de portaveus. 

Tot seguit,  en veure el  resultat de les votacions,  l'Alcaldia presidència declara aprovada la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

06.- DONAR COMPTES AL PLE DE L’INFORME EMÈS PER L’INTERVENTOR MPAL. EN
RELACIÓ A L’ACTUALITZACIÓ DELS OBJECTIUS D’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA,
REGLA DE LA DESPESA I ENDEUTAMENT CORRESPONENT AL TERCER TRIMESTRE
DE 2014.

El senyor Manel Escobar, com a responsable de l'Àrea de Serveis Econòmics, presenta la
proposta d'acord que és del tenor literal següent: 

Identificació de l’expedient
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Proposta relativa a donar comptes de l’informe emès per l’interventor municipal en relació a 
l’actualització dels objectius d’estabilitat pressupostària, regla de la despesa i endeutament 
corresponent al TERCER trimestre de 2014.

Antecedents

1. L’interventor municipal en data 30 d’octubre de 2014 ha emès el següent informe:

“Identificació de l’expedient

Actualització  dels  objectius  d’estabilitat  pressupostària,  regla  de la  despesa i  endeutament
corresponent al TERCER trimestre de 2014.

Fonaments de dret

1) Llei 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera (LEPSF).

2) Reglament  de  desenvolupament  de  la  Llei  18/2001,  de  12  de  desembre,  general
d’estabilitat pressupostària (RLGEP), en la seva aplicació a les entitats locals.

3) Orden HAP/2105/2012,  de 1 de octubre,  por la que se desarrollan las obligaciones de
suministro  de  información  previstas  en  la  Ley  Orgánica  2/2012,  de  27  de  abril,  de
Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera.

4) Manual del cálculo del déficit en contabilidad nacional adaptado a las corporaciones locales
(IGAE).

Consideracions

D’acord  amb  l’Ordre  HAP/2105/2012LEPSF,  aquesta  intervenció  ha  elaborat  i  enviat  al
Ministeri  d’Hisenda  i  administracions  públiques  la  informació  continguda  en  l’article  16
d’aquesta ordre i estructurada mitjançant qüestionaris electrònics a l’oficina virtual del Ministeri
d’Hisenda  i  administracions  públiques.  Dins  de  l’expedient  s’inclou  còpia  dels  formularis
normalitzats enviats, així com el corresponent justificant de remissió.

Àmbit subjectiu

D'acord amb l'article 2 de la LEPSF, el perímetre de consolidació dels pressupostos als efectes
de la normativa d’estabilitat està constituït pel sector administració pública, d’acord amb els
criteris del SEC-95, és a dir, per l’Ajuntament, els organismes autònoms locals i les entitats
dependents (entitats públiques empresarials, societats mercantils amb participació majoritària i
consorcis) que presten serveis públics i produeixen béns que no es financen majoritàriament
amb ingressos comercials. 

Les entitats  que no s’integrin en el  sector  d’administració  pública,  se sotmetran al  principi
d’estabilitat pressupostària de forma individualitzada (art. 11.1 LEPSF). 
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Amb data 29/04/2014 el Ministeri d’Hisenda ha comunicat per correu electrònic la classificació
de les societats municipals dependents d’aquest Ajuntament, determinant la sectorització de
Serveis municipals de Roses, SA dins del sector d’administracions públiques i Port de Roses,
SA i Promoció i desenvolupament de Roses, SA en el sector d’entitats no financeres.

Per tant, el perímetre de consolidació de la informació pressupostària està constituït a partir
d’aquesta data per l’Ajuntament de Roses i la societat Serveis municipals de Roses, SA.

Verificació dels objectius del sector d’administració pública

a) Estabilitat pressupostària

D’acord amb els criteris de la LEPSF, les corporacions locals han de mantenir una posició
d'equilibri o superàvit pressupostari. Pel seu càlcul, es parteix de la diferència entre els imports
dels capítols 1 a 7 d’ingressos i  els de despeses, ajustades segons criteri  SEC95. Així,  si
l’import és positiu assoliríem capacitat de finançament i en cas contrari estaríem en situació de
necessitat de finançament.

Segons les xifres estimades del  pressupost  a liquidar  l’Ajuntament  de Roses presentarà a
31/12/2014  una  capacitat  de  finançament  calculada  amb  els  criteris  del  SEC95  de
2.693.799,99 €.

b) Regla de la despesa

Per a la seva aplicació es computa la previsió de les despeses no financeres (cap. 1 a 7) a
reconèixer,  excloent  els  interessos  del  deute  i  la  part  de  la  despesa  finançada  amb
subvencions finalistes. La despesa computable així calculada cal multiplicar-la per la taxa de
referència d’increment del PIB fixada pel Ministeri i que per al 2014 és de l’1,5%.

A la  despesa  computable  màxima  per  2014,  s’han  de  sumar  o  restar  les  variacions  de
recaptació derivades de canvis normatius que suposin increments permanents o disminucions
de la recaptació i la previsió de despesa finançada amb fons finalistes. Malgrat això, el límit de
la regla de la despesa per 2014 se situa en 30.600.000,00 €, d’acord amb el PEF aprovat en la
sessió plenària de data 25 d’agost de 2014, mentre que la previsió de despesa computable
prevista és de 30.535.521,35 €, cosa que significa una diferència de 64.478,65 €.

L’aprovació del PEF es produeix per l’incompliment de la regla de la despesa en la liquidació
de l’exercici 2013, a causa de la incorporació de romanents de l’exercici 2012 al pressupost de
l’exercici 2013.

La  comptabilitat  pressupostària  resol  aquest  efecte  mitjançant  un  ajust  al  resultat
pressupostari, cosa que no succeeix així en el cas dels càlculs d’estabilitat i de la regla de
despesa.
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c) Endeutament 

El nivell d’endeutament previst a final de trimestre se situaria en el 52,20% sobre els ingressos
corrents i per tant per sota del límit establert a la Llei d’hisendes locals.

Conclusions

De  les  dades  detallades  en  aquest  informe  que,  com  s’ha  dit  abans,  són  provisionals  i
dependran en bona mesura de la capacitat d’execució de les despeses previstes, se’n desprèn
que la previsió de liquidació del pressupost de l’exercici 2014, actualitzada amb les dades del
3er. trimestre:

a) Assolirà l’objectiu d’estabilitat pressupostària.

b) Assolirà l’objectiu de regla de despesa (PEF).

c) Assolirà l’objectiu d’endeutament.”

2. Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 17 de novembre de 2014.

A proposta del Segon Tinent d’Alcalde, regidor de l’Àrea d’Economia i Hisenda, el Ple de la
Corporació adopta el següent

ACORD:

1. Donar compte al Ple de la Corporació de l’informe emès per l’Interventor municipal en
relació a l’actualització dels objectius d’estabilitat pressupostària, regla de la despesa i
endeutament corresponent al TERCER trimestre de 2014.”*

INTERVENCIÓ DELS REGIDORS NO ADSCRITS A CAP GRUP MUNICIPAL

Sr. Jordi Fernandez.- Diu que en aquest punt no hi troben l'acord. 

RESPOSTA DE L'ALCALDIA

Alcaldessa.- Respon que no hi ha un acord, que hi ha conclusions. No es vota aquest punt de
l'ordre del dia, sinó que es dona comptes. A la pàgina anterior hi ha l'acord, però han llegit les
conclusions. 

El Ple en queda assabentat.

07.-  APROVAR  INICIALMENT DEL DOCUMENT  ANOMENAT  “PROJECTE  DE  CUNETA
REVESTIDA A LA CARRETERA DE MONTJOI, TRAM DE LA TORRE DEL SASTRE FINS A
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LA RIERA DE MONTJOI”, REDACTAT PELS SERVEIS TÈCNICS MUNICIPALS DE L’ÀREA
D’INFRAESTRUCTURES I SERVEIS PÚBLICS, DE DATA AGOST DE 2014.

El senyor Josep Ma. Mas Blanch, regidor responsable de l'àrea d'infraestructures i Serveis
Públics, llegeix la proposta d'acord que és del tenor literal següent: 

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a l’aprovació inicial del document anomenat “Projecte de cuneta revestida a
la carretera de Montjoi, tram de la Torre del Sastre fins a la riera de Montjoi”, redactat pels
serveis tècnics municipals de l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics, de data agost de 2014.

Antecedents

1. L’Ajuntament de Roses és titular de la carretera que uneix el casc de la Vila amb la Cala de
Jóncols. Tot el seu recorregut, prop de 15 quilòmetres, transcorre dins l’espai protegit del
Parc Natural de Cap de Creus. 

2. La carretera “de Montjoi”, com se la coneix, és la porta d’accés al Parc Natural de Cap de
Creus i dóna servei als diferents habitatges i establiments d’hostaleria instal·lats des de fa
dècades, així com als visitants dels paratges i cales de gran interés turístic o científic que
s’estenen des de Punta Falconera fins a Jóncols passant pel Cap de Norfeu. Òbviament,
als  serveis  esmentats  cal  afegir-hi  el  que  presten  els  serveis  de  bombers  quan,

malauradament, el foc amenaça tot aquest espai. 

3. La carretera,  antiga  pista  militar,  cedida pel  Ministeri  de  Defensa,  als  anys  90,  va ser
asfaltada entre els anys 1993/1997 per l’ajuntament amb l’auxili tècnic de la Diputació.  

4. La major part de la via es troba sense cuneta, el que en ser aquesta una carretera de
muntanya amb grans desnivells provoca que l’asfalt es vagi deteriorant irremissiblement i
de forma continuada. 

5. Només una petita part, un 20% de la carretera, el tram que va des de la Gran Via Pau
Casals fins el pont sobre la riera de la Quana, té la cuneta revestida i els embornals i les
obres de drenatge recuperats. No cal dir que aquesta petita obra permet un ràpid i segur
desguàs de les aigües de pluja quan aquesta cau de forma torrencial, fet que es dóna amb
certa periodicitat. 

6. Aquesta millora fou executada l’any 2005 per la Diputació de Girona i ha estat cabdal pel
manteniment la carretera. Actualment la Diputació de Girona fa la sega de tota la cuneta
que resta sense pavimentar i l’Ajuntament de Roses se’n cuida de treure les terres que la
pluja arrossega sobre la carretera i reparar l’asfalt on l’aigua el malmet.

7. A fi de posar remei a aquesta situació, l’Ajuntament de Roses ha redactat el “Projecte de
cuneta revestida a la carretera de Roses a Montjoi, en el tram de la Torre del Sastre fins a
la riera de Montjoi”, que compta amb un pressupost d’execució per contracte de 124.552,75
€ (21% d’IVA inclòs), amb la finalitat de poder executar la segona fase, un 60%, de les
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obres pendents i que han de posar fi a la situació de precarietat tot cercant l’eficàcia en el
servei i la sostenibilitat econòmica del mateix.  

8. En data 3 d’octubre de 2014 l’enginyer tècnic municipal ha emès un informe favorable amb
les següents conclusions:

“Conclusions

Les obres comprenen la construcció d'una cuneta revestida que es farà des de la Torre del
Sastre  fins  la  riera  de  Montjoi  amb  un  total  de  3.376  metres.  Es  farà  mitjançant
l’abocament de formigó en massa del tipus HM-30/P/20/I+E al llarg de tot el recorregut.
Les dimensions de la cuneta seran de 15 cm de profunditat per 60 cm d’amplada, amb una
pendent cap a l'interior de 1/6. Degut a la irregularitat dels marges del vial, s’haurà de
preparar el terreny perquè es pugui abocar una profunditat mínima de formigó i garantir
així  la  seva  funció,  amb  el  qual  hi  ha  una  important  actuació  de  rebaix  de  terres  i
excavació de roca en desmunt. Als punts de la cuneta que es preveu la recollida d’aigua
coincideixen amb dues obres de fàbrica existents, on es col·locaran reixes de drenatge al
mateix nivell que aquesta per evacuar l’aigua canalitzada i donar més seguretat al trànsit
rodat.

Pel  que fa al  que disposa l’article  123 del  RDL 3/2011,  de 14 de novembre,  pel  qual
s’aprova el text refós de la Llei de contractes del sector públic, el Projecte s'ha redactat en
base  a  l'article  123.2,  atès  que  és  una  obra  de  primer  establiment,  reforma  o  gran
reparació amb import inferior a 350.000 € (sense IVA) i que la documentació resultant és
suficient per definir, valorar i executar les obres descrites.

Pel que fa al que disposa l’article 123 del RDL 3/2011, el Projecte inclou un Estudi bàsic de
seguretat i salut.

Pel  que fa al  que disposa l’article  123.3 del RDL 3/2011,  cal  fer  esment que atesa la
naturalesa de les obres, no cal un estudi geotècnic.

Pel  que fa al  que disposa l’article  123.5 del RDL 3/2011,  el  Projecte compleix amb el
contingut normatiu i instruccions tècniques d’obligat compliment.

Per tant, s’informa favorablement el “Projecte de cuneta revestida a la carretera de Roses
a Montjoi, en el tram de la Torre del Sastre fins a la riera de Montjoi”, de data agost de
2014,  que compta amb un pressupost d’execució per contracte de 124.552,75 € (21%
d’IVA inclòs).

Es  proposa  a  l’òrgan  municipal  competent  l’aprovació  del  Projecte,  sotmetent-lo  a
informació pública si escau, d’acord amb allò establert en el Decret 179/1995, de 13 de
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals (ROAS).

Atès que l’emplaçament de l’obra es troba dins de l’àmbit del Pla Especial del Cap de
Creus,  s’haurà  de  trametre  al  Parc  Natural  de  Cap  de  Creus  per  tal  que  informin  al
respecte.  Així  mateix  s’informa  que  una  part  de  l’obra  es  troba  dins  de  la  franja  de
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protecció de 500 m de la ZMT en sòl no urbanitzable així com del Domini Públic Hidràulic,
pel qual s’haurà de sol·licitar les corresponents autoritzacions d’obres tant a Costes com a
l’Agència Catalana de l’Aigua.

9. En  data  20 d‘octubre  de 2014,  els  serveis  jurídics  han  emès  un  informe jurídic  de  la
tramitació a seguir per a l’aprovació del Projecte.

10. Fer constar que aquesta obra té una importància cabdal atès que, a més de donar servei
als ciutadans que viuen o tenen la seva segona residència dins la zona, la carretera és
concorreguda per milers de persones que cerquen conèixer i  disfrutar els encants dels
paratges protegits de Falconera i Norfeu així  com les cales de Lledó,  Murtra, Rustella,
Montjoi,  Calitjàs,  la  Pelosa,  Canadell  i  Jóncols.  D’altra  banda,  també  és  important  el
manteniment de la carretera pels establiments hotelers de Montjoi (Ciutat de vacances) i de
Jóncols (hotel) així com els restaurants “la Pelosa” i El Bulli”. 

11. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el 17 de
novembre de 2014, va emetre un dictamen favorable al respecte.

12. Amb data 18 de novembre de  2014, el regidor responsable de l‘Àrea d’infraestructures i
Serveis Públics, Josep Maria Mas Blanch Ponce, dicta una proposta al respecte, amb el
vistiplau del regidor Coordinació T i S, Carles Pàramo i Ponsetí.

Fonaments de dret

Primer.  Decret  legislatiu  2/2003,  de  28  d'abril,  pel  qual  s'aprova  el  Text  refós  de  la  Llei
municipal i de règim local de Catalunya

Segon.  RDL 3/2011,  de  14  de  novembre,  pel  qual  s'aprova  el  Text  refós  de  la  Llei  de
Contractes del Sector Públic (BOE núm. 276 de 16 de novembre de 2011)

Tercer. Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i
serveis dels ens locals (ROAS).

Resolució

El Ple acorda:

1. Aprovar inicialment el document anomenat “Projecte de cuneta revestida a la carretera de
Roses a Montjoi, en el tram de la Torre del Sastre fins a la riera de Montjoi”, autenticat amb
el  número  1DUN DT.03.09.14  GI14003OT,  redactat  pels  serveis  tècnics  municipals  de
l’Àrea d’Infraestructures i  Serveis Públics,  de data agost  de 2014, que compta amb un
pressupost d’execució per contracte de 124.552,75 € (21% d’IVA inclòs).

2. Sotmetre’l  a  informació  pública,  pel  termini  de  30 dies  (hàbils)  comptats a  partir  de  la
darrera  publicació,  mitjançant  anunci  publicat  en  el  Butlletí  Oficial  de  la  Província  de
Girona, en un diari de difusió comarcal, en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació i a la
web municipal www.roses.cat per tal que qualsevol persona ho pugui consultar a l’Oficina
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del Servei d’Atenció al Ciutadà (SAC) de l’Ajuntament de Roses, Plaça Catalunya, 12-13 en
horari laborable de dilluns a divendres de 9h a 14h, i  presentar les al.legacions que es
considerin oportunes.

En el supòsit que no es presentin al.legacions en el termini d’informació pública, s’entendrà
aprovat definitivament sense necessitat d’adoptar cap altre acord.

3. Sol·licitar informe al Parc Natural de Cap de Creus, atès que l’emplaçament de l’obra es
troba dins de l’àmbit del Pla Especial del Cap de Creus.

4. Sol·licitar informe a l’Agència Catalana de l’Aigua, per raó de les seves  competències.  

5. Sol·licitar informe al Servei Provincial de Costes de la Generalitat, atès que l’obra prevista
es troba dins de la franja de protecció.

6. Adreçar-nos al President de la Diputació de Girona en demanda d’auxili atesa la manca de
recursos tècnics i econòmics disponibles que permetin afrontar les obres previstes en el
“Projecte de cuneta revestida a la carretera de Roses a Montjoi, en el tram de la Torre d’en
Sastre fins a la riera de Montjoi”, que puja la quantitat de 102.936,16 € sense IVA.

7. Comunicar aquest acord al Departament d’Intervenció i al Departament de Contractació,
per al seu coneixement i als efectes que convinguin. Exp. 4944/2014**.

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr.   Josep Ma.  Mas Blanch.-  Explica que aquest  projecte consisteix  bàsicament  en donar
continuïtat a unes obres que ja es van fer l'any 2005, que és fer la cuneta. En aquell moment
es va fer la cuneta de la Gran Via fins al Dòlmen i ara es dóna continuïtat des de la Torre del
Sastre fins a la riera de Montjoi, que és el tram que creuen que està més deteriorat. 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

Vots a favor: Setze (16) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas Blanch,
Sílvia Useros, Juan Manuel Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar,
Àngel Tarrero, Carlos López, Jesús Minguez, Francesc Giner, Ma. Àngels Arjona, David Beltran
i Montse Mindan

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Quatre (4) Carles Ferrer,  Francisca Guijarro, Jordi Fernandez i Ma. Pilar Piñeiro. 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 
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08.-  APROVAR  EL  CONVENI  DE  COL·LABORACIÓ  ENTRE  ENTRE  EL  CONSELL
COMARCAL  DE  L’ALT  EMPORDÀ  I  L’AJUNTAMENT  DE  ROSES  EN  MATÈRIA  DE
SERVEIS  SOCIALS,  ALTRES  PROGRAMES  RELATIUS  AL  BENESTAR  SOCIAL  I
POLÍTIQUES D’IGUALTAT PER A L’ANY 2014

El senyor Marc Danés, com a responsable de l'àrea de Benestar Social, presenta la proposta
d'acord que és del tenor literal següent: 

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a l’aprovació del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Roses i el
Consell Comarcal de l’Alt Empordà en matèria de serveis socials, altres programes relatius al
benestar social i polítiques d’igualtat per a l’any 2014.

Antecedents

1. Aprovació del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Roses i el Consell Comarcal
de l’Alt  Empordà  en  matèria  de serveis  socials  i  d’atenció  primària,  pel  Ple  en sessió
extraordinària de data 15 de febrer de 2006.

Des d’aquella data, cada any s’ha anat renovant el conveni de col·laboració en matèria de
serveis socials bàsics.

2. Enguany,  com els  darrers  exercicis,  i  atès  el  Contracte  programa  2012-2015  per  a  la
coordinació, cooperació i col·laboració entre el Departament de Benestar Social i Família i
el Consell Comarcal de l’Alt Empordà, en matèria de serveis socials i  altres programes
relatius al benestar social i polítiques d’igualtat, s’establirà un únic conveni de col·laboració
amb el Consell Comarcal de l’Alt Empordà per a la prestació de serveis socials bàsics, per
la prestació d’accions d’acollida per a la població immigrant i per altres programes relatius
al benestar social.

3. En data 5 de setembre de 2014,  el  Consell  Comarcal  de l’Alt  Empordà ens tramet  el
conveni de col·laboració per a l’any 2014, amb els serveis i prestacions per enguany, així
com les condicions econòmiques que regiran cadascun d’aquests serveis.

En aquest sentit, l’article QUART del conveni estableix que el Consell Comarcal lliurarà un
cop rebuda del Departament de Benestar Social i Família, la subvenció corresponent als
serveis socials bàsics, que pel 2014 i en concepte de personal contractat per l’Ajuntament
de Roses, serà de 105.620,25 €, import calculat en base al percentatge de la població i la
ràtio de professionals establerta i explicada a l’article segon del conveni. En el cas de no
justificar la ràtio es descomptarà proporcionalment de la quantia màxima a subvencionar.

L’article  CINQUÈ,  estableix  que  el  Consell  Comarcal  de  l’Alt  Empordà,  a  petició  de
l’Ajuntament  de  Roses  podrà  prestar  a  través  del  seu  personal  contractat  els  Serveis
Bàsics  d’Atenció Social  en compliment  de la  ràtio  de professionals  establerta  a la  Llei
12/2007 de  serveis socials,  per al  municipi  de Roses.  En aquest  cas,  l’Ajuntament de
Roses s’ha de fer càrrec de l’import de la part no subvencionada de les despeses de salaris
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dels  professionals  corresponents  per  part  del  Departament  de  Benestar  Social  de  la
Generalitat de Catalunya. En aquest sentit el personal assignat a l’Ajuntament de Roses és
d’una educadora social a jornada sencera des de l’1 de gener de 2014 i fins el dia 31 de
desembre amb un cost per a l’Ajuntament de 22.085,93 € i d’una treballadora social a mitja
jornada des del dia 1 de gener de 2014 i fins el dia 31 de desembre amb un cost per
l’Ajuntament de Roses de 7.842,98 €.

L’article  SISÈ,  estableix  que  el  Consell  Comarcal  lliurarà  a  l’Ajuntament  de  Roses  la
quantitat de 13.907,54 € en concepte d’aportació d’ajuts d’urgència social, com a aportació
extraordinària en el contracte programa per a l’any 2014 entre el Consell Comarcal de l’Alt
Empordà i la Generalitat de Catalunya.

A l’article SETÈ, s’estableix que el Consell Comarcal presentarà a principis de l’any 2015 a
l’Ajuntament de Roses la liquidació dels costos corresponents a les diferents modalitats de
Servei  d’Ajut  a  Domicili,  Servei  d’Ajudes  Tècniques,  Servei  de  Teleassistència,  Servei
d’Habitatge  Social  i  Servei  de  Violència  de  Gènere  i  que  li  requerirà  la  part  no
subvencionada per part del Departament de Benestar Social i Família d’aquests serveis. 

Els preus establerts per aquests serveis són els següents:

Servei d’Ajut a Domicili: 16,25 €/hora (cost per l’Ajuntament 5,53 €/hora)

Servei de Teleassistència: 16,35 € mes/unitat (cost per l’Ajuntament  3,28 € mes/unitat)

Servei d’Ajudes Tècniques: desmuntatge i recollida del material

Servei  d’Habitatge  Social:  300,00  €/mes per  plaça  ocupada  (cost  Ajuntament  sense
descomptar el copagament de l’usuari). Per l’exercici 2014 aquest servei es subvencionarà
a través del Programa Salut i Crisi de Dipsalut i no suposarà cap cost per l’ajuntament

Servei de Violència de Gènere:  0,13 € habitant/any (19.896 x 0,13=  2586,48€, part del
salari del professional no subvencionat pel Departament de Benestar i Família).

L’article  NOVÈ,  estableix  que  el  Consell  Comarcal  de  l’Alt  Empordà  es  farà  càrrec  de  la
contractació d’un agent d’acollida amb una atenció setmanal en el municipi de Roses a mitja
jornada i dels serveis de l’Oficina Itinerant d’Assessorament a l’Estranger (OIAE) amb un cost
per al 2014 de 16.105,50€ que enguany anirà a càrrec del Departament de Benestar Social i
Família.

L’article  DESÈ,  estableix  que  el  Consell  Comarcal  de  l’Alt  Empordà  aportarà  la  quantitat
màxima de  23.000 € a l’Ajuntament de Roses per tal  que aquest  pugui finançar el  Servei
d’informació i atenció a les dones (SIAD) per aquest 2014.

4. La despesa estimada per aquest any 2014 pel que fa als serveis i prestacions recollits en el
present conveni puja a 52.526,69 € que caldrà descomptar de l’aportació de la Generalitat
de Catalunya i es reparteix de la següent manera:
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- 1 Educadora social a jornada sencera 22.085,93 €
- 1 Treballadora social a mitja jornada 7.842,98 €
- Servei de Teleassistència 3.963,24 €
- SAD (Servei d’ajuda a domicili) Dependència 8.361,36 €
- SAD (Servei d’ajuda a domicili) Social 7.686,70 €
- Servei d’Ajudes Tècniques 0 €
- Servei de Violència de Gènere 2.586,48 €
- Servei d’Habitatge Social 0 €

5. Així mateix, els ingressos estimats per a l’Ajuntament de Roses que es desprenen dels
diferents  punts  recollits  al  present  conveni  ascendeixen  a  142.527,79€ repartits  de  la
següent forma:

- 3 treballadores socials a jornada sencera 63.372,15€
- 2 educadores socials a jornada sencera 42.248,10€
- Prestacions d’urgència social 13.907,54€
- SIAD (Servei d’informació i atenció a les dones) 23.000,00€

6. La Comissió informativa Genèrica del Ple,  a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia  
17 de novembre de 2014, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de Dret

Primer. Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i
del procediment administratiu comú (LRJAP-PAC), modificada per la Llei 4/199 de 13 de gener

Segon. Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i
serveis

Tercer. Llei 12/2007, d’11 d’octubre de serveis socials

Quart. Decret Legislatiu 17/1994, de 16 de novembre, pel qual s’aprova la refosa de les lleis
12/1983,  de 14 de juliol,  26/1985,  de 27 de desembre,  i  4/1194,  de 20 d’abril,  en matèria
d’assistència i serveis socials.

Cinquè. Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals

A proposta del Sr. Marc Danés i Zurdo, regidor de l’Àrea de Benestar Social, el Ple adopta el
següent:

ACORD

1. Aprovar el  conveni  de col·laboració entre entre el  Consell  Comarcal de l’Alt  Empordà i
l’Ajuntament de Roses en matèria de serveis socials, altres programes relatius al benestar
social i polítiques d’igualtat per a l’any 2014.
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2. Aprovar la despesa estimada de 52.526,69 € que representen els diferents serveis recollits
al  conveni  per  aquest  any  2014  amb  càrrec  a  l'aplicació  pressupostària  14  61  2320
4650000.

3. Facultar l’alcaldessa, com a Presidenta d’aquesta Corporació i en representació  d’aquest
Ajuntament, de conformitat amb l’establert en l’article 21.1.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril,
Reguladora  de  les  Bases  de  Règim  Local,  per  a  subscriure  el  citat  Conveni  de
Col·laboració i quants documents siguin necessaris en la seva execució.

4. Trametre l’acord i una còpia del conveni a la Direcció General de l’Administració Local del
Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya.

5. Notificar  l’adopció  del  present  acord  al  Consell  Comarcal  de  l’Alt  Empordà  i  als
departaments d’Intervenció i Tresoreria de l’Ajuntament, perquè en tinguin coneixement i
produeixi els efectes que calguin.=Exp.: 5094/14*

EXPLICACIONS DEL REGIDOR PONENT

Sr. Marc Danés.- Explica que aquest conveni és el que ja es ve signant anualment des de l'any
2006. Aquest conveni no té gaire  variacions, ja que bàsicament el document va en relació al
nombre d'habitants que té la població i, per tant, com que tenim una població força estable, es
manté gairebé igual. 

Només  vol  subratllar  un  petit  detall  i  és  que  el  servei  d'habitatge  social  del  què  fins  ara
l'Ajuntament es feia càrrec, li representava pagar 300 euros al mes per plaça que s'ocupava. A
partir d'aquest any 2014, el servei ve directament subvencionat pel programa Salut i Crisi del
Dipsalut de la Diputació de Girona. 

Sense  necessitat  de  votació  i  per  unanimitat  dels  membres  presents,  s'acorda  aprovar  la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

09.- DONAR COMPTES AL PLE DEL DECRET DE L'ALCALDIA NÚM. 1955/07.07.14, EN
RELACIÓ AMB LA DONADA DE BAIXA D'OFICI DE VÀRIES ASSOCIACIONS VEÏNALS.

La senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta, presenta la proposta d'acord que
és del tenor literal següent: 

Identificació del document

Donar comptes al Ple del Decret de l'Alcaldia núm. 1955/07.07.14, en relació amb la donada
de baixa d'ofici de vàries associacions veïnals.

Antecedents
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1. Amb data 16 de juny de 2014, l'Alcaldia va dictar el Decret número 1955/07.07.14, el tenor
literal del qual és el següent:

«Antecedents

1. Aquesta corporació, de conformitat amb l’article 236.4 del RD 2568/1986, de 28 de
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic
de  les  entitats  locals,  va  informar  a  diverses  associacions,  que  ens  havien  de
comunicar el pressupost i programa d’activitats, abans del dia 1 de febrer de l’exercici
econòmic 2014, amb l’advertiment que l’incompliment d’aquesta obligació donava lloc a
què l’Ajuntament pugues donar de baixa l’associació del Registre municipal d’entitats
ciutadanes de Roses.

2. Mitjançant Decret de l’Alcaldia de data 28 d’abril de 2014 i núm. 1235/08.05.14, es va
requerir  a  diverses  entitats  perquè  aportessin  l’esmentada  documentació, amb
l’advertiment que de no fer-ho en el termini de 10 dies, es procediria a donar de baixa
d’ofici l’associació del Registre municipal d’entitats ciutadanes.

- En data d’avui, les associacions relacionades a continuació no han presentat, en aquest
Ajuntament, la documentació requerida.

Associació Representant RS Data notificat

ASSOCIACIÓ JUVENIL CULTURAL EMBRANZIDA JOVE
DE ROSES

Gerard Teixidó Rivera 10425/29.10.13 29.10.13

COMUNIDAD ISLÁMICA DE ROSES Abdelali Mzaouki Drissi 10424/29.10.13 23.01.14

ASSOCIACIÓ  CULTURAL  DELS  DRETS  DEL  POBLE
AMAZIGH A CATALUNYA

Houssaine Metouassi 10859/07.11.13 08.11.13

ASSOCIACIÓ ROSINCA DE FESTES M. Angela Foraster Bosch 10172/22.10.13 23.10.13

ESTACIÓ NÀUTICA ROSES – CAP DE CREUS Miquel Gotanegra Portell 10743/06.11.13 06.11.13

ROTARY CLUB ROSES – EMPURIABRAVA Pere Gotanegra 10740/06.11.13 06.11.13

ASSOCIACIÓ  CULTURAL  I  CARNAVALERA  COLLA
WENDY’S CLUB

Juan Pérez Serra 10852/07.11.13 08.11.13

ASSOCIACIÓ DE PUNTAIRES DE ROSES Ángela de la Rosa Ayerbe 10847/07.11.13 13.11.13

ASSOCIACIÓ ÀGORA DE ROSES Joan Plana Sagué 10845/07.11.13 08.11.13

ASSOCIACIÓ CULTURAL GARBÍ DE ROSES José Antonio Jiménez Blázquez 10945/11.11.13 13.11.13

ASSOCIACIÓ CULTURAL JOVENTUT ROSINKA Adrià Giner Puigdomènech 10946/11.11.13 13.11.13

Fonaments de dret

Primer. Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la llei municipal
i de règim local de Catalunya.
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Segon. Llei 4/2008, de 24 d’abril,  del Llibre tercer del Codi civil  de Catalunya, relatiu a les
persones jurídiques.

Tercer.  Reial  Decret  2568/1986,  de  28  de  novembre,  pel  qual  s’aprova  el  Reglament
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals (ROF).

Quart. Article 72 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases de règim local.

Resolució

Per tot això, en virtut de les atribucions que m’han estat legalment conferides,

RESOLC:

1. Donar  de  baixa  d’ofici  l’associació  que  representa  del  Registre  municipal  d’entitats
ciutadanes de Roses, ja que no ha aportat la documentació requerida en la notificació
del Decret de l’Alcaldia núm. 1235/08.05.14, consistent en el pressupost i  programa
d’activitats, de l’exercici econòmic 2014.

2. Notificar-ho a l’interessat per al seu coneixement i efectes.

3. Publicar aquesta resolució al tauler d’anuncis de l’Ajuntament i  a un diari de difusió
comarcal, pel període d’un mes.»

2. Amb posterioritat a la notificació del Decret de baixa d'ofici, esmentat en el punt anterior,
diverses entitats varen aportar la documentació que se'ls hi havia requerit  mitjançant la
notificació del Decret de l'Alcaldia núm. 1235/08.05.14, de data 28 d'abril de 2014, per la
qual cosa es va admetre a tràmit la documentació aportada per aquestes entitats i es va
revocar la seva baixa del Registre municipal d'entitats ciutadanes de Roses i,  per tant,
continuen donades d'alta, concretament: 

• L'entitat Associació Rosinca de Festes

• L'entitat Estació Nàutica Roses-Cap de Creus

• L'entitat Rotary Club Roses – Empúriabrava

• L'entitat Associació Cultural i Carnavalera Colla Wendy's Club

• L'entitat Associació de Puntaires de Roses

Fonaments de dret

Primer. Disposició transitòria segona del Reglament de Participació Ciutadana.

Segon. Article 42 del RD 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament
d'organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals.

A proposta de l'alcaldessa presidenta de la  corporació,  senyora Montse Mindan i  Cortada,
s'adopta el següent 
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Acord

1. Donar comptes del Decret de l'Alcaldia núm. 1955/07.07.14, de data 16 de juny de 2014,
referent a donar de baixa diverses associacions veïnals del Registre municipal d'entitats
ciutadanes de Roses,   ja  que no han aportat  la  documentació  requerida mitjançant  la
notificació  del  Decret  de  l'Alcaldia  núm.  1235/08.05.14,  consistent  en  el  pressupost  i
programa d'activats de l'exercici econòmic 2014.

INTERVENCIÓ DEL REGIDORS NO ADSCRITS EN CAP GRUP MUNICIPALS

Sr. Carles Ferrer.-  Dóna les gràcies a l'entitat l'Embranzida que durant uns anys els ha fet
gaudir als joves de Roses i fa esment dels concerts a la platja, realitzant l'Embranzifest i  fent la
Nit dels Morts. Van dinamitzar durant uns anys el poble de Roses, creu que és una llàstima
que desaparegui i els vol donar les gràcies pels anys que van treballar per al poble de Roses.

INTERVENCIÓ DE L'ALCALDIA

Alcaldessa.- Respon que faran extensiu aquest agraïment a l'Embranzida Jove.

El Ple en queda assabentat. 

10.- RATIFICAR EL REDACTAT DELS ACORDS PLENARIS DE 09.09.1999 I 25.06.2012, EN
RELACIÓ A LA CESSIÓ, A FAVOR DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA,  DE LA FINCA
SITUADA AL PARATGE ARGONISTA DE ROSES ON ACTUALMENT HI HA INSTAL·LAT EL
PARC DE BOMBERS.

La senyora Montse Mindan i Cortada presenta i llegeix la proposta d'acord que és del tenor
literal següent  : 

Identificació de l'expedient

Proposta relativa a la cessió de la finca situada al paratge Argonista per a la instal·lació del
parc de bombers.  
 
Antecedents

1. El Ple de l'Ajuntament a la sessió que va tenir lloc el dia 09 de setembre de 1999 va acordar
cedir  gratuïtament  l'ús  d'una  finca  propietat  de  l'Ajuntament  de  10.156,81  m2   a  la
Generalitat  de Catalunya,  perquè la  destinés a la  construcció i  instal·lació d’un parc de
bombers, tot i que aquesta cessió va quedar pendent de formalitzar, si bé a la pràctica el
parc de bombers ja està construït i en funcionament des de fa temps.
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2. Posteriorment,  mitjançant  acord  plenari  de data  25 de juny de 2012,  s'acordà esmenar
l'acord de Ple del dia 09.09.1999, en el sentit que la superfície de la finca de la qual se'n
cedeix l'ús a favor de la Generalitat de Catalunya, per a la instal·lació del parc de bombers,
és de 9.300 m2 en comptes de 10.156,81 m2, ja que el planejament vigent destina a l'ús
d'equipament 9.300 m2 i la resta a vialitat.  

3. En data 29 d'octubre de 2014,  el  secretari  ha emès informe en el  sentit  que la  cessió
gratuïta  s'ha  tramitat  d'acord  amb  els  requisits  i  les  prescripcions  de  l'article  49  del
Reglament de patrimoni dels ens locals; no obstant, caldria aclarir el redactat dels acords
plenaris abans esmentats, ja que no es tracta d'una cessió d'ús sinó la cessio del bé.

4. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 17 de
novembre de 2014, va dictaminar favorablement l’assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de Dret

Primer. Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del patrimoni dels
ens locals, article 49. 

A proposta  de  l'alcaldessa  presidenta,  senyora  Montse  Mindan  Cortada,  el  Ple  adopta  el
següent: 
 
ACORD 

1. Aclarir  i, en el seu cas, modificar el redactat dels acords plenaris del dia 9 de setembre de
1999 i 25 de juny de 2012,   en el sentit  que allà on diu: “cedir l'ús de la finca” ha de dir:
“cedir  la  finca  per  destinar-la  a  parc  de  bombers,  d'acord  amb  els  requisits  i  les
prescripcions de l'article 49 del Reglament de patrimoni dels ens locals”. 

2. Publicar  aquest  acord  al  BOP de  Girona,  al  tauler  d’edictes  de  l’Ajuntament  i  al  web
municipal.

3. Comunicar  aquest  acord a l’Àrea d’Urbanisme i  al  Departament de Gestió  Tributària  de
l’Ajuntament per al seu coneixement i a la Unitat de Serveis Jurídics (Patrimoni) perquè
reflecteixi aquesta variació a l'inventari municipal de béns.   

4. Notificar  el  present  acord  a  la  Subdirecció  Gestió  Econòmica  Servei  de  Contractació  i
Patrimoni de la Generalitat de Catalunya i al Departament d'Interior de la Generalitat de
Catalunya, per al seu coneixement.= Exp. 3150/1999* 
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Sense  necessitat  de  votació  i  per  unanimitat  dels  membres  presents,  s'acorda  aprovar  la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

11.- ACORDAR LA PRÀCTICA DE L'ATERMENAMENT DE LA FINCA MUNICIPAL SITUADA
A LA PUJADA AL PUIG ROM NÚM. 112 (PC 5576034).

La senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta, presenta la proposta d'acord que
és del tenor literal següent:  

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a la pràctica de l’atermenament  de la finca propietat de l'ajuntament situada
al carrer Pujada al Puig Rom, 112 (RC 5576034), per discrepàncies amb la superfície cadastral
de les finques confrontants (RC 5576068 i 5576069).     

Antecedents

1. Per Decret d’alcaldia de data 15 de setembre de 2014, núm. 2736/29.09.2014, s’incoà
expedient per a l’atermenament de la finca propietat de l’Ajuntament situada al carrer
Pujada al Puig Rom (RC 5576034), que limita amb les finques cadastrals 5576068 i
5576069. 

2. En  data  3  d'octubre  de  2014,  l'alcaldessa  presidenta  redacta  memòria  en  què  es
considera necessari procedir a l’atermenament, a fi d'evitar les discrepances amb la
superfície de les finques que confronten al sud de la finca municipal, ja que,  arran de la
sentència núm. 81/2004, del Jutjat d'Instrucció núm. 2 de Girona, la Gerència Territorial
del  Cadastre  va  modificar  la  configuració  de  la  parcel·la  cadastral  5576069  i  amb
l'argument d'intentar afectar a “cuantas menos fincas colindantes mejor” va modificar la
configuració  de  la  zona  verda  de  titularitat  municipal,  amb  referència  cadastral
5576034, i el pas de serveis, menyscabant la superfície de la zona verda municipal, i
suprimint el pas de serveis grafiat entre la parcel·la cadastral 5576069 i 5576068. De
manera que la zona verda municipal va passar a tenir 2.345 m2 en lloc dels 2.598 m2
inicialment cedits. 

3. En data 9 d'octubre de 2014, el secretari general de la corporació emet un informe
jurídic en relació amb aquest assumpte.

4. En data 30 d'octubre de 2014, els Serveis Tècnics Municipals han emès informe per a
encarregar a l'empresa Arxibib l'aixecament topogràfic de la finca.

5. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia
17 de novembre de 2014, va dictaminar favorablement l'assumpe més amunt esmentat.
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Fonaments de dret 

Primer. Article 52 de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, del Patrimoni de les Administracions
Públiques. 
Segon. La potestat d’executar en via administrativa l’atermenament dels propis béns i dels
particulars confrontants està reconeguda als Ajuntaments als articles 4.1.d) de la Llei 7/1985,
de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, i 226 del Decret legislatiu 2/2003, de 28
d’abril pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

A la vista dels elements continguts a la memòria, es considera necessari procedir a l’esmentat
atermenament.  

D’acord amb el que disposa el Reglament de patrimoni dels ens locals, aprovat pel Decret
336/1988,  de 17 d’octubre,  per tal  de procedir  a l’atermenament,  cal  un acord plenari  que
l’acordi, el qual s’haurà de notificar als propietaris de les finques confrontants i als titulars de
drets  reals  sobre  elles,  així  com  anunciar-se  al  Butlletí  Oficial  de  la  Província  i  al  tauler
d’anuncis de l’Ajuntament amb una antelació de seixanta dies a la data fixada per a iniciar les
operacions d’atermenament.

Fins a vint dies abans de l’inici de les operacions s’admetran les al·legacions que formulin els
interessats, que seran objecte d’informe de la Secretaria i de resolució del ple. Posteriorment,
es practicarà l’atermenament, del qual s’estendrà acta, plantejant-se finalment l’aprovació al
Ple municipal.

A proposta de la Sra. Montse Mindan Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, el Ple
adopta el següent: 

ACORD

1. Disposar la pràctica de l’atermenament de la finca municipal propietat de l’Ajuntament de
Roses  (finca registral 34356),  situada a la Pujada al Puig Rom, 112 (PC 5576034).  

2. Establir el dia 10 de març de 2015, a les 10.00 hores,  in situ, com a data en què s'iniciaran
les operacions de l'atermenament. 

3. Disposar que aquest acord es notifiqui als propietaris i titulars de drets reals de les finques
confrontants, i que es publiqui el corresponent anunci al Butlletí Oficial de la Província i al
tauler d’edictes de l’Ajuntament, amb una antelació mínima de seixanta dies a la data d’inici
de les operacions d’atermenament.
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4. Els  interessats  podran  presentar  les  al·legacions  i  la  documentació  que  considerin
convenient, en defensa dels seus respectius drets, fins a 20 dies anteriors a l’assenyalat per
a  l’inici  de  la  pràctica  de  l’atermenament.   Aquestes  al·legacions,  o  en  el  seu  cas,  la
documentació esmentada, s’hauran de presentar al Servei d’Atenció al Ciutadà (SAC) de
l’Ajunament  de  Roses   (Pça.  Catalunya  12),  en  horari  d’atenció  al  públic,  de  dilluns  a
divendres de 9 a 14 hores.         

                                                                          
5. Aprovar la despesa en concepte de realització del planimètric de 3  parcel·les i el replanteig

i marcació de la finca municipal 5576034,  a realitzar per l'empresa Arxibib SL, amb NIF b-
17460155, per un import de 1.149,50 €  (21% d'IVA inclòs), d'acord amb el seu pressupost
de data 27/10/2014, amb càrrec a l'aplicació 152092032270600,  en caràcter de tramitació
anticipada condicionada suspensivament a l'existència de crèdit adequat i suficient  en el
pressupost de l'exercici següent.

6. El  termini  d'execució  del  contracte  és  inferior  a  1  any  i  finalitzarà  com  a  màxim  el
31/10/2015. 

7. Nomenar  al  Sr.  Carles  Victoria  Planas,  arquitecte  municipal,  com  a  responsable  del
seguiment del contracte. 

8. El pagament de la prestació contractada s'efectuarà una vegada s'hagi acreditat la seva
realització total. 

9. Disposar que, per part dels Serveis Tècnics Municipals, estenguin l'acta d'atermenament de
la finca municipal. 

10. Facultar l'alcaldessa, perquè subscrigui tots els documents, públics o privats, que siguin
necessaris per al desenvolupament del present acord.

11.Notificar el present acord als propietaris de les finques cadastrals 5576068 i 5576069,   a
l'adjudicatari, a l’Àrea d’Urbanisme, al Departament del GIS i al Departament d'Intervenció
perquè en tinguin coneixement i produeixi els efectes que calguin. 

12. L’acord municipal a què fa referència aquesta notificació no és susceptible de cap recurs,
pel fet de no ser definitiu en via administrativa. = Exp. 3745/14 *.   

Sense  necessitat  de  votació  i  per  unanimitat  dels  membres  presents,  s'acorda  aprovar  la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

12.- DISSOLUCIÓ DE LA MANCOMUNITAT INTERMUNICIPAL VOLUNTÀRIA TURÍSTICA
DE LA COSTA BRAVA.
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La senyora Montse Mindan i  Cortada presenta la proposta d'acord que és del tenor literal
següent: 

Identificació de l'expedient

Dissolució de la Mancomunitat Intermunicipal Voluntària Turística de la Costa Brava.

Antecedents

1. Amb data 6 de desembre de 1983 el Ple de la Corporació acorda constituir la Mancomunitat
Intermunicipal  voluntària  “  Comunitat  Turística  de la  Costa Brava”  juntament  amb altres
municipis  i aprovar els Estatuts pels quals ha de regir-se la Mancomunitat esmentada.

2. El desembre de 1985 els Ajuntaments de la zona coneguda amb el nom de Costa Brava es
van fer càrrec del fet que el territori que tots aquests municipis abastaven era una realitat
geo-turística prou caracteritzada per les seves condicions naturals i dedicació al turisme,
varen optar per construir la Mancomunitat Intermunicipal Voluntària Turística de la Costa
Brava i en varen aprovar els Estatuts pels que s'hauria de regir.

3. Amb motiu  de  l'aprovació  de  la  Llei  27/2013,  de  27  de  desembre,  de  racionalització  i
sostenibilitat de l'Administració Local que obliga a les mancomunitats de municipis a adaptar
els seus estatuts, la Direcció General d'Administració Local Departament de Governació i
Relacions Institucionals ha tramès a l'Ajuntament de Girona ofici on es demana informació
sobre les actuacions dutes a terme per part de la Mancomunitat Intermunicipal Voluntària de
la Costa Brava. 

4. En tant que la Mancomunitat és inoperant des de fa molts anys, procedeix la seva dissolució
i a l'efecte i, de conformitat amb l'article 13 dels Estatuts, es precisa que els Ajuntaments
mancomunats adoptin l'acord de dissolució amb el quòrum de majoria absoluta legal.

5. En  data  31  d'octubre  de  2014,  RE:  16611/14,  l'Ajuntament  de  Girona  sol·licita  que  es
procedeixi a la dissolució de la Mancomunitat Intermunicipal Voluntària Turística de la Costa
Brava, al trobar-se inoperant.

6. Amb data 12 de novembre de 2014 la cap de la unitat de Turisme informa favorablement al
respecte.

7. La Comissió Informativa del dia 17 de novembre de 2014 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

Fonaments de dret
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Únic.- Article 13 dels Estatus de la “Comunitat Turística de la Costa Brava” segons el qual un
dels  supòsits  de  dissolució  es  produirà  per  acord  dels  dos  terços  dels  ajuntaments
mancomunats amb el quòrum de majoria absoluta legal. 

L’alcaldessa  presidenta,  Montserrat  Mindan  i  Cortada,  responsable  de  l’Àrea  de  Turisme i
Participació Ciutadana, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent : 

ACORD:

1. Acordar la dissolució de la Mancomunitat Intermunicipal Voluntària Turística de la Costa
Brava, al trobar-se inoperativa.

2. Traslladar aquest  acord a l'Ajuntament de Girona per tal  que centralitzi  la  tramitació de
l'expedient de dissolució.=Exp: 5665/14.

Sense  necessitat  de  votació  i  per  unanimitat  dels  membres  presents,  s'acorda  aprovar  la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

13.- DONAR SUPORT AL MANIFEST INSTITUCIONAL DEL DIA INTERNACIONAL PER A
L'ELIMINCIÓ DE LA VIOLÈNCIA ENVERS LES DONES QUE TINDRÀ LLOC EL DIA 25 DE
NOVEMBRE DE 2014

L'alcaldessa llegeix el text del tenor literal següent: 

Avui,  25  de  novembre,  les  administracions  i  la  societat  civil  tornem  a  aplegar-nos  per
manifestar, una vegada més, el nostre rebuig a la violència masclista i per fer pública la nostra
ferma voluntat de seguir treballant fins eradicar-la. 

Una any més, malauradament, tornem a ser aquí per haver de recordar i fer palès que els
drets de les dones són drets humans i que el fet de vulnerar-los, més enllà de la injustícia i la
crueltat, significa una manca de reconeixement de l’autoritat i la llibertat femenina i representa
un gran impediment per assolir la pau, el desenvolupament i el dret d’exercir la ciutadania. Una
societat desenvolupada no es pot permetre vulnerar els drets més bàsics i elementals de la
meitat de la seva població. 

En la societat  actual,  les discriminacions s’han revelat,  a la pràctica,  molt  més resistents i
insidioses del que es podria imaginar; les raons de les desigualtats estan més lligades a les
estructures  de  funcionament  de  la  nostra  societat  del  que  es  creia.  Al  mateix  temps,  en
situacions de crisi com la que ara ens toca viure, la xacra de la violència masclista es torna
silenciosa i la lluita per apoderar les dones i fomentar la denúncia social de qualsevol forma de
violència contra les dones retrocedeix davant la impossibilitat material de sobreviure en solitari.
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La manca d’autonomia i de llibertat que moltes vegades envolta les dones, les situa en una
posició de dependència i d’inseguretat que les fa més vulnerables. 

La violència contra les dones, sigui quina sigui la seva situació particular, es una violació greu
de llurs  drets fonamentals,  però encara és més odiosa i  intolerable en el  moment en què
s’exerceix  contra  una  dona  afectada  per  una  discapacitat;  i,  això  no  obstant,  és
proporcionalment més freqüent. A la Unió Europea existeixen aproximadament 40 milions de
nenes i dones amb discapacitat de les quals més del 40% sofreix o ha sofert alguna forma de
violència. Les dones amb discapacitat s’enfronten a una discriminació múltiple, freqüentment
desconeguda i invisible, que es tradueix en la pràctica en una veritable vulneració constant
dels seus drets i llibertats. En l’imaginari col·lectiu les dones amb discapacitat estan oblidades.
Per aquestes dones no existeix cap tipus de reconeixement social,  perquè senzillament no
existeixen. 

La discapacitat no ha de ser considerada des de la vulnerabilitat, sinó des de la necessitat
d’establir  un  nou  ordre  mitjançant  la  visualització  de  les  aportacions  de  les  dones  i  la
participació  de  manera  activa  en  la  presa  de  decisions,  sense  cedir  davant  d’estereotips
socials  que no tenen en compte la  seva singularitat  i  les  limiten,  tot  donant  pas  a noves
mirades sobre el món i obrir, així, noves vies de transformació personal i col·lectiva. 

Avui, al nostre país, disposem del coneixement i dels instruments adients per avançar en la
lluita contra la violència masclista, disposem dels elements necessaris per construir una base
sòlida  que  ens  permeti  donar  respostes  integrals  i  de  manera  coordinada  a  les  diferents
problemàtiques que es deriven d’una situació de violència cap a les dones, cap a totes les
dones, incloses les que, a més a més, pateixen una doble discriminació, perquè tenen alguna
diversitat funcional. 

Des de ja fa força anys, han estat moltes les mesures activades per fer front a la violència
masclista. S’han aprovat lleis innovadores, s’han posat en marxa recursos d’atenció, suport i
recuperació per a les dones i per als seus fills i filles, s’han acordat protocols entre tots els
agents  implicats  i,  dia  a  dia,  es  posen  en marxa  mesures  i  programes  impulsats  per  les
associacions  de  dones  i  promoguts  per  les  administracions  per  avançar  en  l’eradicació
d’aquesta violència. No obstant això, malgrat tots els avenços, en la quotidianitat se segueixen
vulnerant  els drets fonamentals de les dones i  la  seva dignitat  i  la seva llibertat  es veuen
afectades amb les pràctiques violentes que pateixen. Malgrat això, les dones segueixen sent
assassinades pel  fet  de ser  dones i  totes  les  mesures  seran insuficients si  no  hi  ha  una
autèntica  transformació  de  les  relacions  entre  homes  i  dones,  dels  seus  models  de
comportament, sentimentals i afectius. 

Reivindiquem que hem de tenir a l’abast tots els recursos possibles per prevenir-la, perseguir-
la,  i  pal·liar  i  reparar  els  seus efectes  amb l’únic  objectiu  possible  i  desitjable  de la  seva
eradicació. És necessari que el suport, els coneixements, els sabers i la voluntat i el treball de
les  entitats  de dones i  de  moltes  institucions  i  organitzacions implicades en aquesta lluita
comptin  amb el  suport  polític  i  de  les  administracions.  És  necessari  que les  institucions  i
administracions  puguin  comptar  amb la  xarxa  associativa  i  l'expertesa dels  moviments  de
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dones. I, és imprescindible que tota la societat, homes i dones, lluiti per visibilitzar, denunciar i
eliminar qualsevol tipus de discriminació patida per les dones. 

La prevenció i la sensibilització no es poden desvincular de les intervencions adreçades a tota
la població, incidint molt especialment en la població més jove. 

Avui volem renovar públicament el nostre compromís de sumar esforços i crear sinergies de
treball  col·laboratiu,  també  amb  els  homes,  que  facin  possible  construir  conjuntament
dinàmiques innovadores per avançar en l’eradicació de la violència masclista. I volem aixecar
la nostra veu, ferma, alta i clara, per denunciar la vulneració constant dels drets humans que
és la violència contra les dones.

EXPLICACIÓ DE L'ALCALDIA 

Alcaldessa.  Explica  que  llegeix  aquest  manifest  en  ple,  primer,  perquè  pensen  que  és
important  per tal que arribi als mitjans de comunicació a totes les llars i perquè també quan
han fet  la  seva lectura  aquests  darrers anys  sembla  que no es  troba mai  una hora  prou
adequada i eren molt poques les persones que assistien a la lectura del manifest.

INTERVENCIÓ DELS REGIDORS NO ADSCRITS A CAP GRUP MUNICIPAL

Sra. Francisca Guijarro.-  Diu que aprofitant que en el ple fem aquest apunt, també li agradaria
que se sumessin a l'acte de rebuig institucional que també va fer l'Ajuntament de Sant Pere
Pescador, fa una setmana, perquè la setmana passada allà va haver una víctima de violència
masclista. 

RESPOSTA DE L'ALCALDIA

Alcaldessa.- Entén que de part de tots farà arribar un acord de ple conforme donen tot el seu
suport i , tot i que l'Alcaldia ja ho va fer, faran arribar el reconeixement del Ple.

Concreta que faran arribar el rebuig a l'acte i el suport al manifest. 

14.-  APROVACIÓ  DEFINITIVA  DEL  DOCUMENT  ANOMENAT  “PLA  ESPECIAL  DE
CONCRECIÓ VOLUMÈTRICA A LA ZONA D’EQUIPAMENT ADMINISTRATIU DEL CARRER
DE  TARRAGONA  CANTONADA  AMB  EL  CARRER  DE  L’ESCORXADOR  -  POLICIA
LOCAL” DE ROSES, D’INICIATIVA MUNICIPAL

La senyora Silvia Ripoll, responsable de l'àrea d'Urbanisme, presenta la proposta d'acord que
és del tenor literal següent: 
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Antecedents

1. La Junta de Govern Local del 25 de juliol de 2014 acorda: 

1) Aprovar inicialment el document anomenat “Pla especial de concreció volumètrica a la
zona d’equipament administratiu del carrer de Tarragona cantonada amb el carrer de
l’Escorxador - Policia Local” de Roses, d’iniciativa municipal, redactat el dia 8 de juliol
de 2014, per l’arquitecte municipal cap del Departament de Planejament i  Execució
Urbanística de l’àrea d’Urbanisme.

2) Suspendre, pel termini màxim de dos anys, l'atorgament de llicències de parcel·lació de
terrenys,  d'edificació,  reforma,  rehabilitació  o  enderrocament  de  construccions,
instal·lació o ampliació d'activitats o usos concrets i  altres autoritzacions municipals
connexes establertes en la Legislació sectorial en les àrees en les quals les noves
determinacions per a elles previstes suposin modificació del règim urbanístic vigent. Els
efectes de la suspensió de tramitacions i llicències s'extingiran en els supòsits previstos
en l'article 103.4 del Decret 305/2006.

3) Sotmetre-ho a informació pública, pel termini d’un mes.

4) Sol·licitar informe a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, a la Direcció General
de Protecció Civil, Subdirecció General de Programes de Protecció Civil i a la Regió
d’Emergències de Girona de la Direcció General de Prevenció, Extinció d’Incendis i
Salvaments de la Generalitat de Catalunya.

2. Es sotmet a informació pública pel termini d’un mes,  mitjançant edicte publicat en el Diari
Oficial de la Generalitat de Catalunya  núm. 6684, del dia 12 d’agost de 2014, en el Butlletí
Oficial de la Província de Girona núm. 159, del dia 21 d’agost de 2014, en el diari de difusió
comarcal El Punt del dia 7 d’agost de 2014, a la web municipal (www.roses.cat) i en el
tauler d’anuncis d’aquesta corporació. 

Durant el període d’informació pública no es presenta cap al·legació.

3. En  data  22  d’agost  de  2014,  RE  13060/14,  la  Regió  d’Emergències  de  Girona  de  la
Direcció General de Prevenció, Extinció d’Incendis i Salvaments, tramet informe favorable,
de data 21/08/2014.

4. En data 11 de novembre de 2014, RE 17207/14, els Serveis Territorials de Protecció Civil a
Girona en el seu escrit de data 6/11/2014 comuniquen que no emeten informe, perquè en
termes de protecció civil no tenen competències. 

5. En data 13 de novembre de 2014, RE 17327/14, els Serveis Territorials d’Urbanisme a
Girona  tramen  l’acord  de   la  Comissió  Territorial  d’Urbanisme  de  Girona  de  data
10/11/2014, d’emetre informe favorable sobre l’esmentat Pla especial urbanístic.

6. La Comissió Informativa del Ple del dia 17 de novembre de 2014 ha emès un dictamen
favorable al respecte.
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7. Amb data 18 de novembre de 2014 la regidora responsable de l’àrea d’Urbanisme, Sílvia
Ripoll i Cayuela, dicta una proposta al respecte. 

Fonaments de dret

Primer.  Pla  d'ordenació  urbanística  municipal  (POUM)  de  Roses  (DOGC  núm.  5682  de
30.07.2010).

Segon.  Decret  legislatiu  1/2010,  de  3  d’agost,  pel  qual  s’aprova  el  text  refós  de  la  Llei
d’urbanisme (DOGC núm. 5686, de 05.08.2010); modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer
(DOGC núm. 6077, de 29.02.2012). 

Tercer. Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme
(DOGC núm. 4682, de 27.07.2006), modificat pel Decret 64/2014, de 13 de maig, pel qual
s’aprova  el  Reglament  sobre  protecció  de  la  legalitat  urbanística  (DOGC  núm.  6623,  de
15.05.2014)

Quart. Decret d’Alcaldia núm. 3562/11, de 14 de desembre de 2011, de delegacions (BOP de
Girona núm. 246, de 28.12.2011).

Resolució

El Ple de l’Ajuntament adopta el següent 

ACORD:

1. Aprovar  definitivament  el  document  anomenat   “Pla  especial  urbanístic  de  concreció
volumètrica a la zona d’equipament administratiu del carrer de Tarragona cantonada amb el
carrer de l’Escorxador - Policia Local” de Roses, d’iniciativa municipal, redactat el dia 8 de
juliol de 2014, per l’arquitecte municipal cap del Departament de Planejament i Execució
Urbanística de l’àrea d’Urbanisme.

2. Publicar-ho en el  Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya  i a la web municipal.

3. Trametre  un  exemplar  del  document  aprovat  definitivament  als  Serveis  Territorials
d’Urbanisme de la Generalitat de Catalunya a Girona, als efectes d’informació, coordinació i
arxiu.

4. Comunicar-ho al cap de la Policia Local  per al seu coneixement i efectes.= Exp.4011/14.

EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT

Sra. Silvia Ripoll.-  Diu que igual com ha passat  amb la SUF i  també amb la futura escola
Montserrat Vayreda per tirar endavant  aquest projecte de reforma i  ampliació de la Policia
Municipal, ha calgut fer un pla especial que defineixi la volumetria de les edificacions.
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Avui, el que passa per aquí al Ple és l'aprovació definitiva d'aquest pla especial i vol comentar
que l'edificació on està situada la nostra Policia té uns 450 m2 i amb l'ampliació passarà a tenir
uns 630 m2. Explica que s'agafa un tall  de la placeta que hi  ha allà  al  costat  on ara s'hi
aparquen les motos i la tercera planta que dóna a la zona del carrer de l'escorxador, és una
planta retranquejada, per tal de continuar amb un cert esponjament d'aquesta zona. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sr. Francesc Giner.- Considera que aquesta obra és molt necessària. S'han estat mirant els
expedients i el procediment urbanístic, tot és molt correcte i anuncia que votaran a favor. 

INTERVENCIÓ DELS REGIDORS NO ADSCRITS A CAP GRUP MUNICIPAL

Sr. Carles Ferrer.- Anuncia que el seu vot serà d'abstenció. Creu que el poble de Roses ja
mereix una comissaria de Policia Local que englobi tot el que és l'administració, els garatges i
l'enretirada de cotxes, que estigui tot centralitzat en un espai. Creu que això és fer nyap. Si que
ampliaran l'espai i  tindran uns metres més d'aprofitament, però creu que s'ha d'anar a una
comissaria nova amb un espai com Déu mana que ho unifiqui tot i per això el seu vot serà
d'abstenció.

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat:

Vots a favor: Divuit (18) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll,  Marc Danés, Josep Ma. Mas Blanch,
Sílvia Useros, Juan Manuel Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar,
Àngel  Tarrero,  Carlos  López,  Jesús  Minguez,  Francesc  Giner,  Ma.  Àngels  Arjona,  David
Beltran, Francisca Guijarro, Jordi Fernandez  i  Montse Mindan

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Dues (2) Carles Ferrer, Ma. Pilar Piñeiro.

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.

15.-  MOCIO  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  DE  CIU  AMB  EL  SUPORT  DE
DIVERSOS REGIDORS I GRUPS MUNICIPALS DE LA CORPORACIÓ DE REBUIG A LA
QUERELLA DE LA FISCALIA CONTRA EL PRESIDENT DE LA GENERALITAT I  DUES
CONSELLERES DE GOVERN

El senyor Carles Pàramo i Ponsetí,  com a portaveu del Grup Municipal de Convergència i
Unió, presenta al Ple la moció del tenor literal següent: 
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Atès  que  Roses  forma part,  aprovat  per  ple  de  2  de  maig  de  2012,   de  l’Associació  de
Municipis per a la Independència, els grups municipals de Convergència i Unió (CIU), Partit
dels Socialistes de Catalunya-Progrés Municipal (PSC-PM), Gent del Poble-Acord Municipal
(GDP-AM)  i diversos regidors de la corporació no adscrits a cap grup municipal acorden donar
suport al següent comunicat:

COMUNICAT DE REBUIG A LA QUERELLA DE LA FISCALIA CONTRA EL PRESIDENT DE
LA GENERALITAT I DUES CONSELLERES DEL GOVERN

Davant la querella presentada davant el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya (TSJC) per
la Fiscalia Superior de Catalunya, a instàncies del Fiscal General de l'Estat, contra el president
de  la  Generalitat,  Artur  Mas;  la  vicepresidenta  del  Govern,  Joana  Ortega;  i  la  consellera
d'Educació,  Irene  Rigau,  pels  delictes  de  desobediència  greu,  prevaricació,  malversació  i
usurpació d’atribucions judicials en el procés participatiu del 9N; l’associació de Municipis per
la Independència (AMI) manifesta que:

1.  Expressem el nostre total suport al President de la Generalitat i a les dues membres
del Govern sobre qui recau, inicialment, la querella.

2. Denunciem  l’ús  amb  finalitats  polítiques  i  partidistes  -totalment  impropi  en  una
democràcia-  de les institucions de l’Estat  que tenen cura de vetllar  per  les nostres
llibertats i de garantir la nostra seguretat jurídica.

3. Considerem que aquesta decisió demostra definitivament que l’Estat del qual formem
part ha posat en marxa una persecució política contra els dirigents catalans, escollits
per una majoria democràtica del nostre país, per haver complert la voluntat política dels
ciutadans posant en marxa el procés que va culminar amb el 9N.

4. Creiem fermament que un Estat com aquest no ens pot representar i, per tant, hem de
seguir treballant per garantir que Catalunya esdevingui un nou estat independent, tal i
com l'AMI ha defensat des de l’inici del seu mandat.

5.  Animem més que mai a totes les institucions catalanes, encapçalades pel president de
la Generalitat, a seguir endavant amb aquest procés, que continuarà tenint tot el suport
i la plena implicació de l'AMI.

6. Comunicar aquest acord a l’associació de Municipis per a la independència,  al govern
de l’Estat i al govern de la Generalitat. 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat:

Vots a favor: Quinze (15) Carles Pàramo, Silvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas Blanch,
Sílvia Useros, Juan M. Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar, Àngel
Tarrero, Carlos López, Jesús Minguez, Francesc Giner, Ma. Àngels Arjona, i Montse Mindan.

Vots en contra: Tres (3) David Beltran, Carles Ferrer i Francisca Guijarro.
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Abstencions: Dues (2) Jordi Fernandez i Ma. Pilar Piñeiro.

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia Presidència declara aprovada la moció tal com
ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.

16.- PRECS I PREGUNTES

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sr. Jesús Minguez.- Fa les següents intervencions. 

01.- Vol recordar que aquest cap de setmana hi ha recollida d'aliments per part de Càrites als
supermercats i es necessiten voluntaris.

02.- Pregunta si es pot realitzar un estudi lumínic del carrer Sant Sebastià, perquè no ha pogut
consultar l'expedient del Pla de Barris, però aquell carrer per la nit està molt mal il·luminat. Diu
que és un carrer comercial i s'hauria de tenir una adequació diferent a aquesta il·luminació. Li
han dit que els tècnics ja hi han anat, però han anat de matí i hi han d'anar a la nit per veure
ben bé el que passa.

No serveix que diguin que hi ha un fanal en un lloc determinat i tres metres més enllà un altre,
si no han comprovat la il·luminació que fan aquells fanals.

03.-  Ha  comprovat  que  no  hem  tornat  a  arribar  als  20.000  habitants.  Hi  ha  una  partida
pressupostària per l'any que ve per l'adquisició de llibres i pregunta si en el cas que no arribem
als arribem als 20.000 habitants, l'Ajuntament té pensat mantenir aquest ajut de subvenció als
llibres, encara que el govern digui que no.

04.- Diu que per últim farà un prec, ja que el mes de juliol van votar a favor del Pla d'Acció per
l'Energia Sostenible. L'Ajuntament vol reduir fins a un 20% de les emisions del CO2 fins el
2020 i voldria demanar a tots els regidors que tota la paperassa que reben de juntes de govern
ì de convocatàries  es faci per correu electrònic o a través de l'e-Notum i així s'adequaran les
emisions de CO2 que s'emeten en fer fotocòpies i per imprimir. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sr. Francesc Giner.- Fa diverses intervencions:

01.-  Diu  que  vol  fer  una  pregunta  referent  al  tema de  la  zona  industrial  a  la  que  va  fer
referència ara fa uns dies als mitjans de comunicació, comunicant que els conflictes existents
estaven pràcticament resolts i que ja es podia procedir a la venda dels terrenys. 

Diu que saben que s'ha presentat un recurs de taxació en el Tribunal Superior de Justícia de
Madrid per part de l'IAEDEN i pregunta si això no pot crear una inseguretat jurídica en els
possibles compradors. 
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Sr. Carles Ferrer.- Fa diverses intervencions:

01.- Diu que primer de tot vol donar la benvinguda a la regidora Ma. Pilar Piñeiro. Creu que és
bonic de veure cares joves i noves. Espera que les aportacions de la nova regidora, ja que
forma part d'associacions del poble de Roses siguin benvingudes i pugui portar modificacions,
canvis i punts de vista diferents. 

02.-  Temps enrere va demanar si  un constructor  havia retornat  els 12.000 € per no haver
realitzat unes obres al Cementiri. Vol saber com està això. 

03.- Ja que la setmana passada van aprovar el pressupost municipal i avui es troben davant de
1.558  aturats,  voldria  que  li  expliquessin  què  faran  amb  els  60.000  €  van  a  promoció
econòmica,  quines directrius, eixos o polítiques realitzaran l'any 2015 per evitar que l'atur pugi.
Concretament,  què faran perquè l'atur  baixi  en aquest poble,  ja que és un problema gran.
Demana que li expliquin una mica quines directrius seguiran. 

Sr. Jordi Fernandez.- Fa les següents intervencions:

01.- Diu que se suma a la benvinguda de la senyora Ma. Pilar Piñeiro. És amiga, companya i
espera que aporti alguna cosa positiva. Li dóna l'enhorabona.

02.- Diu que els veïns de la Garriga tenen un conflicte amb l'Ajuntament per unes contribucions
especials. Pregunta aquest tema perquè ells estan d'acord en pagar aquestes contribucions
especials, però no estan d'acord que se'ls sumin els interessos i les despeses judicials que
s'han  trobat desglossades. 

Demana que li  expliquin aquest  conflicte i  si  els  veïns han fet  alguna entrada al  jutjat  per
reclamar això. 

Després també, entrant  a la pàgina de l'Ajuntament,  veu que per Cap d'Any no hi  ha cap
previsió de cap esdeveniment, ni festes, ni discomòbils ni balls. Considera que qualsevol que
entri i vulgui venir aquí per Cap d'Any trobarà que no es fa res i aleshores pregunta si hi ha
algun programa alternatiu o alguna cosa prevista, perquè queda molt desert i no crida a que la
gent vingui. . 

Sra. Francisca Guijarro.- Fa les següents intervencions: 

01.- Igual que els companys que l'han precedida en l'ús de la paraula, la senyora Francisca
Guijarro   dóna la  benvinguda a  la  regidora Ma.  Pilar  Piñeiro.  Li  desitja  sort  i  espera  que
gaudeixi del seu nou càrrec, que pugui aportar un aire nou com a nova regidora i li desitja
molta sort. 

01.- El primer tema que vol posar sobre la taula és en relació a la rotonda del mas Mates. Diu
que sincerament no entén aquella rotonda, a més a més, molta gent li  comenta que el fet

37



d'entrar a Roses, amb la proximitat de la riera, fa que en un tram sigui molt justa. Segueix dient
que,  fins i tot, quan gires la cantonada et pots tirar sobre la vorera i s'ha d'anar molt i molt en
compte. Li agradaria que se senyalitzés aquesta rotonda o que d'alguna manera això s'arregli,
perquè tot i que desitja equivocar-se, preveu que poden haver-hi problemes. 

02.- Un altre tema que vol comentar és el de les fulles dels arbres. Ja sap que estem a la
tardor i que és normal que les fulles caiguin, però realment hi ha carrers del poble que estan
lamentables, molt lletjos amb tantes fulles al terre. Ara està fent humitat i mal temps, però si
s'aixequen un parell de dies de tramuntanada, quan els arbres estan més febles, es poden
trencar les branques i poden tenir incidents. Suposa que no passarà i que estaran al cas, però
demana que estiguin al cas en el tema de les fulles dels arbres que enlletgeix molts carrers del
poble.

03.- A l'hora de la sortida dels instituts, quan surten els nens, tot i que li sap greu dir-ho, creu
que, de vegades, falta civisme per part de la gent. 

No sap si seria necessari un reforç de la Policia Local en aquells moments puntuals. Veu que,
de vegades,  tothom travessa allà on pot,  tothom aparca on pot  i  el  que està circulant,  de
vegades, té força dificultats.

A la  zona de l'escola  Montserrat  Vayreda,  els  cotxes  quan surten es  troben amb un petit
desnivell que s'ha anat desgastant i ara, la veritat, és que la baixada és molt pronunciada i
molts cotxes toquen abaix. No sap si seria possible anivellar-ho o posar-hi una mica de terra.

Diu que tot i que ningú ha dit res, li agradaria felicitar el poble de Roses pel que van fer el dia 9
de novembre, pel civisme, per la manera que tothom es va comportar, perquè no va haver cap
incident i  es va convertir en un dia, fins i  tot  festiu,  per a molts. Volia aprofitar per felicitar
l'exemple de civisme i de sentit democràtic que aquest poble va demostrar. Li agradaria que en
aquest ple quedés constància. 

RESPOSTA DE L'ALCALDIA ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ

Alcaldessa.- Tot seguit respon algunes de les intervencions dels grups municipals.

• Respon al senyor Jesús Minguez que és veritat que encara falten voluntaris. Veu positiu
que hagi fet  la crida.  L'Equip de Govern,  a través de les xarxes socials,  intenten anar
demanant voluntariat, però és veritat que aquest cop els falta més gent i, per tant aprofiten
per sol·licitar a la gent si pot destinar un temps a la recollida d'aliments. De fet, diu que
aquesta vegada es fan tres torns per facilitar aquesta possibilitat a la gent i aprofiten per dir
que la gent que es vulgui apuntar pot agafar només un torn,  el del divendres 28 o el del
dissabte 29, per fer de col·laborador. 

• En relació a l'estudi lumínic del carrer Sant Sebastià reconeix que el regidor Jesús Minguez 
té raó. Els tècnics no només venen de dia sinó que també venen de nit, perquè el mateix 
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senyor  Josep  Ma.  Mas  Blanch  els  ha  acompanyat.  Estan  estudiant  com  reforçar  
l'enllumenat públic en aquesta zona. 

• Pel que fa al tema de l'ajut als llibres, el dia que es van aprovar els pressupostos, a la  
mateixa memòria de l'Alcaldia, que era el full núm. 1 i 2,  hi havia un annex amb una nota de
l'interventor que deia que, malgrat ARSAL, aquestes actuacions ningú ens havia dit que no
les havíem de fer directament i que hi havia algunes lleis que contravenen  l'ARSAL. Per
tant,  si s'agafen a la Llei Autonòmica poden continuar tenint  aquesta competència en la
subvenció de llibres, com també seguir el servei de les llars i d'infants d'Escola d'Adults. 

Segurament no podran engegar cap programa nou pel que fa a Benestar Social ni pel que fa a
Educació, però  continuaran fent tot el que s'havia programat quan s'enviïn els pressupostos i
així ho comuniquen al Ministeri i si ens han de dir que no, ja ens ho diran ells. En tot cas, està
tot pressupostat. 

• Pel  que fa a  les  comunicacions per  mail  i  e-notum,  respon afirmativament,  si  tots  els  
regidors donen el seu correu electrònic i el seu vistiplau de rebre les comunicacions per  
correu. En tot cas, ells han de sol·licitar-ho i han de firmar un paper. 

L'alcaldessa informa als regidors que han de fer signatura electrònica, però tots aquells que
vulguin poden adreçar-se a Secretaria i sol·licitar-ho per no rebre més papers i rebre-ho tot
digitalment. 

• Pel que fa a la zona industrial, respon al senyor Francesc Giner  que hi ha un recurs  
de cassació i pregunta al secretari si això pot provocar inseguretat jurídica. Informa que no 
tenim coneixement que hi ha hagut un recurs de taxació. Si que saben  que  va  haver  
un recurs, perquè el jutge va declarar en ferm que amb les actuacions que s'havien fet ja 
n'hi  havia  prou  i,  per  tant,  donava  per  tancat  el  tema  i  l'IAEDEN  va  sol·licitar  una  
aportació econòmica,  no que es millorés ni es canviés res. 

Com que ells hi havien dedicat un temps el que demanaven era una indemnització que en tot
cas el jutge va considerar que no era pertinent. Suposa que el recurs de taxació és aquest i
això  és  independent  que  ara  es  pugui  vendre  i  comercialitzar  la  zona  industrial.  De  tota
manera, ho tindran en compte i també faran la pregunta als Serveis Jurídics de l'INCASOL que
són els que el comercialitzen. 

Sr. Francesc Giner.- Diu que a l'IAEDEN s'han ofert per si necessitem algun aclariment o si els
volem fer alguna pregunta.

Alcaldessa.- Respon que ara mateix és un tema jurídic, i hi ha un jutge pel mig i no és una
qüestió que li demanin.

• En relació al recurs del constructor, l'alcaldessa respon que es va presentar un recurs i  
no té coneixement que aquest recurs hagi estat contestat. 
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• Pel que fa a la Garriga, l'alcaldessa sap que hi ha un conflicte. Ha parlat amb aquest  
senyor que fa de portaveu dels afectats per la Garriga. Puntualitza que no representa a 
tothom, però sí una bona part. 

• Diu que a banda d'aquesta al·legació, s'han presentat força al·legacions més i els Serveis
Jurídics estan treballant  per contestar-les.  Només li  pot  dir  que han parlat  amb aquest
senyor per telèfon,  que ell  demana una reunió, però no és potestat  de l'Alcaldia dir  si
accepta o no una al·legació, sinó que fins que els Serveis Jurídics no emetin el seu informe
no podran contestar-los. Per tant, si està interessat, quan els Serveis Jurídics dictaminin li
ho farà saber.

Sr. Juan Manuel Fernandez.-  Suposa que la pregunta no és si es farà o no es farà quelcom,
sinó que el problema és que no està a la web. 

Informa que, com l'any passat, faran una mica de variació. A 2/4 d'1 de la nit hi haurà música
en viu i, a partir de les tres fins que acabi la nit, hi haurà discomòbil. 

Si a la web no hi ha informació, veuran què ha passat i hi posaran remei. De fet, tot el que hi
ha per Cap d'Any està preparat. Està preparat el Cap d'Any, Reis i totes les festes. Insisteix
que miraran què ha passat, perquè si no surt no sap què ha passat.

Alcaldessa.- Pregunta si es refereixen a la web turística o la web municipal.

Sr. Jordi Fernandez.- Respon que és la web de l'Ajuntament. Diu que s'entra, es va a Festes o
a programació mensual i del 25 fins el dia 3 o 4 de gener que ja venen Reis, no hi ha cap
programació. Hi ha un apartat que diu “Cap d'Any” on només surten hotels i et remeten a un
telèfon. Aleshores, constata que no hi ha res programat. 

Posa per cas que siguis un forani, si mires “Cap d'Any a Roses” veus que només es proposen
uns hotels i  que es truqui a un telèfon. Constata que al costat de la programació mensual
tampoc surt res. . Estaria bé que això estigués al dia. 

Alcaldessa.- Diu que en tot cas ho miraran, perquè cada quinze o vint dies del mes anterior
s'actualitza tota la programació i també s'ho miraran a la web turística.

Sr. Josep Ma. Mas Blanch.- Informa que, a la rotonda del mas Mates, en aquest tram que diu
la regidora  Guijarro,  hi  va una tanca.  Considera que és un efecte òptic,  més que no pas
estreta. Diu que la carretera és prou ample com perquè hi passi un autocar o que hi passi un
tràiler sense problemes 

Sr. Carles Pàramo.- Diu que el que diu el regidor és ben cert, avui hem fet anar l'autocar més
gros d'En Vinyoles i els ha donat  l'OK. El senyor Pàramo reconeix que hi ha un efecte òptic en
no haver fet encara el bordó on s'acaba l'asfalt. Dóna aquesta sensació i demana que, en tot
cas, quedi clar que allò és una rotonda com totes les altres i en una rotonda s'hi ha d'entrar a
trenta kilòmetres per hora, que és el que toca. 
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Assegura  que  s'hi  posarà  senyalització.  Diu  que  s'han  posat  un  rètols  que  mesuren  la
velocitat . Tot són mesures per animar la gent a moderar la velocitat. Una rotonda no és per
córrer, una rotonda és per distribuir i, en tot cas, recordar que allà va haver un accident greu.
En tot cas, diu que l'opció de posar-hi un semàfor no fa res més que entorpir el trànsit . A l'estiu
allò queda absolutament col·lapsat, aleshores és una obra provisional. El POUM preveu que
des d'allà surt un vial que va a parar fins on hi ha la rotonda de l'Elefant Blau que abans li
deien del Baviera i l'obra és absolutament provisional. És una obra d'asfaltar, de posar el bordó
tot vora de l'asfalt i res més.

D'aquesta manera, permeten que la gent surti del mas Mates amb seguretat i no trenquen la
fluidesa del trànsit amb un semàfor. 

Alcaldessa.- Respon a la senyora Guijarro que, pel que fa a les fulles dels arbres. S'afegeix el
problema dels estornells que van corrent per tot arreu i fan mitja por segons a quin taulat es
posen. Reconeix que és un problema continuat i endèmic. 

Sap que ROSERSA hi està a sobre, que cada matí van netejant diferents zones. No sap si tots
els arbres es poden podar i demana al regidor de Serveis Públics que ho expliqui.

Sr. Josep Ma. Mas Blanch.-  Diu que la regidora Guijarro ha comentat que les fulles que cauen
donen la sensació de brut i només és una sensació. Les fulles en sí no embruten, si no hi ha
papers,  no hi  ha  llaunes  i  no  hi  ha  escombraries.  Només es  veuen fulles,  però  tot  i  així
l'empresa ROSESNET està sortint cada dia amb dues escombradores i amb bufadores per
netejar els llocs on cauen les fulles. 

Acaba la seva explicació informant que es poden  tots els arbres que es poden podar. Ja estan
podats pràcticament tots els arbres, només els queden palmeres i poca cosa més. Aclareix que
es poden amb escales no amb escales mecàniques.

Alcaldessa.- Afegeix que no tots els plataners es poden podar. Hi ha un any que s'han de
deixar sense podar. 

Quant a la regulació del trànsit a la sortida dels instituts, respon que, efectivament, sempre
estan demanant a la Policia Local més policia. 

Sr. Àngel Tarrero.- Respon afirmativament, explica que és una prioritat de la Prefectura, perquè
es massifica moltíssim el trànsit amb la mainada que surt tant a les hores d'entrada com de
sortida dels col·legis i instituts. Aclareix que a fer circulació hi destinen pràcticament tota la
plantilla que hi ha en aquell moment de servei. La gent que és a les oficines també va a fer
circulació. Podrien dir que l'únic que queda a la Central és també l'única persona que atén  les
urgències i tot plegat. La resta dels agents estan destinats a fer circulació a tots els passos de
vianants de les immediacions dels col·legis i instituts. 

Sra.  Francisca Guijarro.-  Proposa d'emplaçar al  senyor  Àngel  Tarrero demà a 3/4 de 3,  a
passar davant del Cap Norfeu i de trobar-se allà. La regidora explica que passa cada dia a
aquesta hora i no ha trobat mai cap patrulla de Policia ni circulant ni regulant que la gent no
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aparqui allà. Potser l'hora de la sortida, com que és escalada, es pot preveure que no sigui tan
complicat, però en aquest cas concret repeteix que no ha vist mai la Policia Local, tot i que
entén que no és feina de la Policia Local, sinó que hauríem de ser tots capaços d'adonar-nos
que no podem aparcar on volem i hem de respectar les normes.

A banda d'això, és veritat que amb la presència de la Policia Local poden preveure conflictes o
problemes. 

Sr.  Àngel  Tarrero.-  Interpreta  que  està  parlant  de  zones  d'aparcaments  i  del   mal
estacionament dels pares i les mares. És un problema que es troben al Monturiol, als Grecs,
etc. Diu que ja es denuncia i després tothom ve a queixar-se perquè s'ha denunciat la infracció.
Segueix explicant que és un tema de civisme dels pares que porten a la mainada

El senyor Tarrero comenta que abans del començament del curs escolar sempre demana als
pares que surtin cinc minuts abans de casa i estacionin bé. Fan cas una setmana, després es
veu que sortir cinc minuts abans costa una mica i prefereixen estar a casa.

Sra. Francisca Guijarro.- Aclareix que no està demanant que els sancionin, però potser amb la
presència de la Policia pot ser més dissuasiu que ara que no hi ha ningú. 

Alcaldessa.- Diu que, en tot cas, apel·larem al civisme de la gent que és el que tocaria. Pel que
fa al col·legi Montserrat Vayreda, li donem feina al regidor Josep Ma. Mas Blanch demanant-li
que s'ho vagi a mirar.

L'alcaldessa està d'acord que el 9N va ser un dia participatiu, un dia festiu i, en tot cas, cal
donar les gràcies a tothom, a tots els que hi van anar i als que no hi van anar també. 

Segueix responent unes intervencions del senyor Carles Ferrer que havien quedat pendents.
Diu que el que pot fer l'Ajuntament i que ja ha fet per exemple, és contractar les persones que
sempre els permet el SOC i , en aquest cas, aquest any han estat cinc. 

Ja  s'ha  fet  el  procés  selectiu,  començaran  a  treballar  durant  sis  mesos.  Hi  ha  una  part
proporcional  petita  que  no la  paga  el  SOC,  en  què hi  col·labora  l'Ajuntament  de Roses i
promoció econòmica. El que fa l'Ajuntament durant tot l'any és fer cursos. Ja que no hi ha feina
es proporcionen les eines perquè la gent es pugui formar. 

Sr.  Ambrosio  Martinez.-  Diu  que  el  regidor  Francesc  Giner  preguntava  quines  directrius
s'adopten per als 1558 aturats i que es farà l'any proper. Respon que igual que la resta d'anys
que han estat governant, aposten per a la formació dels treballadors i per a les empreses que
poden donar feina als treballadors. 

Li pot dir dues o tres coses i posteriorment li pot explicar amb més detall. Per exemple, fan
molt de suport a la creació i la consolidació d'empreses. Tenen un servei d'assessorament de
projectes emprenedors i tenen un suport financer de noves iniciatives econòmiques, perquè
formen part  de la comissió tècnica de concessió de microcrèdits, el microbanc i,  si algú té
alguna idea, poden ajudar la persona a iniciar alguna cosa. Fan moltes accions formatives com
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són  tots  aquests  cursos  que  comentava  l'alcaldessa,  que  són  cursos  de  francès,
d'alfabetitzacio digital, tallers d'emprenedoria, cursos per millorar l'habilitat i l'atenció als clients.

Tot això són coses que fan a l'àrea de Promoció Econòmica i a banda d'aquestes hi ha una
orientadora, perquè sí algú no s'aclareix a l'hora de buscar feina amb la maquinària que tenen
en marxa, li poden explicar sense cap problema. 

Després tenen el  “Servei de Suport  de l'Ocupació, l'Orientació,  Formació i  Pràctiques amb
Empresa i Inserció” i el “Servei de Difusió d'Ofertes de Treball”

El regidor de Promoció Econòmica respon que això és tot el que poden fer. No els poden donar
feina directament, perquè si no ho té malentès no poden crear nous llocs de treball.

Fan tot el que poden amb els diners que disposen i no poden fer gaire més coses. Pregunta si
en té prou o vol més detall de cadascuna de les coses que  li podrien donar. 

Alcaldessa.- S'adreça al regidor senyor Francesc Giner per dir-li que, com que és una petició
reiterada,  demanaran un informe a la tècnica del departament,  senyora Carme Delclós, i  li
faran arribar.  

Com que no hi ha cap més assumpte a tractar, l’alcaldessa aixeca la sessió a les 20:38 hores,
de la qual cosa en dono fe.

L’alcaldessa presidenta El secretari general

Montse Mindan i Cortada Fco. Luís Muñoz Cameo  
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